
نايب رئيس كميسيون فرهنگى 
مجلس در گفت و گو با قدس: 

تمركز برنامه هاى تابستانه با 
محوريت مهارت آموزى باشد

زندگى/ رضا طلبى: نايب رئيس كميســيون 
فرهنگى مجلس گفت: محــور اصلى برنامه هاى 
تابستانى بايد رشد مهارت آموزى در بين نوجوانان 

باشد.
حجت الاســلام نصراالله پژمانفر در گفت و گو با 
قدس افزود: هدف اصلى برنامه هاى تابستانى در 
اوقات فراغت بايد تربيت دانش آموزان كارآفرين و 
خلاق با محوريت رشد كارآفرينى و اشتغال براى 

جامعه باشد.
وى تصريــح كرد: اگــر دانش آمــوزان از حيث 
نيازمندى هاى مهارتى توانمند نشوند، در زندگى 
آينده خودشان با مشكلات فراوانى روبه رو خواهند 

شد و با واقعيت هاى جامعه ناآشنا خواهند بود.
حجت الاســلام پژمانفر اظهار داشت: متأسفانه 
فرهنگ مهارت آموزى و گرايش به سمت مشاغل 
فنى و حرفه اى در جامعه مــا هنوز به بلوغ كافى 
و لازم نرسيده اســت و جوانان از اينكه اين گونه 
مشاغل را فرابگيرند ترس و هراس دارند، زيرا به 
زعم خودشان تصور مى كنند، اين گونه مشاغل 
پايدار نبوده و نخواهد توانســت آن ها را از حيث 

درآمدى و امرار معاش تأمين كند.
وى با اظهار تأسف از اينكه جذابيت هاى مهارت 
آموزى به صورت درست براى دانش آموزان تبيين 
نشده است، افزود: اين در حالى است كه بسيارى از 
افراد موفق، با توانمند كردن خود در حوزه مهارتى 
كه نقطه آغاز آن همين كلاس هاى تابستانه بوده 
اســت امروز از زندگى مرفه و موقعيت اجتماعى 

بالايى برخوردار هستند. 
حجت الاسلام پژمانفر ادامه داد: به منظور آشنايى 
بيشتر دانش آموزان با واقعيات حوزه مهارتى بايد 
علاوه بر برگزارى كلاس هاى تابستانه با موضوع 
مهارت آموزى، مربيان زمينــه اى را فراهم كنند 
كه دانش آموزان از نزديك نيز در محل مشــاغل 
مهارتى حضور پيدا كنند و با واقعيات اين حوزه 

آشنا شوند.
نايب رئيس كميسيون فرهنگى مجلس با تأكيد بر 
نقش اين مهارت آموزى در استقلال اقتصادى كشور 
و اقتصاد مقاومتى، تصريح كرد: تنها راه دستيابى به 
درآمدهاى غيرنفتى، تكيه بر توان همين نوجوانانى 
است كه امروز بايد آن ها را براى آينده كشور آماده 

كرد و از آن ها نيروى كار ماهر ساخت.

روش هاى كليدى براى مقابله با زوال عقل
ايسنا: متخصصان سلامت در بررسى اخير خود سه روش كليدى براى كند 
كردن روند فرسودگى مغز و به تأخير انداختن آلزايمر و انواع ديگر زوال عقل 
معرفى كردند. در حالى كه علت دقيق بروز انواع مختلف زوال عقل همچنان 
نامشخص است، پزشــكان معتقدند اين بيمارى تا حدودى به دليل فرسوده 
شدن مغز به وجود مى آيد. به گفته متخصصان آمريكايى سه مؤلفه تمرين هاى 
شناختى، كنترل فشار خون و ورزش كردن مى تواند افت توان شناختى مرتبط 
با افزايش ســن را كاهش داده يا به تأخير اندازد. محققــان در رابطه با نقش 
تمرين هاى شناختى اظهار داشتند، اين تمرين ها شامل فعاليت هايى مى شوند 
كه فرد را به تفكر وا مى دارد و شامل حل كردن جدول يا حتى بازى آنلاين فكرى 
است.  به گفته متخصصان، كنترل فشار خون هم از عوامل مؤثر در كند ساختن 
فرايند فرسوده شدن مغز است. مطالعه انجام شده در سال 2013 نشان مى دهد، 
فشــار خون بالا بخصوص در رگ هايى كه خون را به سر و گردن مى رسانند با 
افت توانايى مغز مرتبط است. ورزش كردن هم از ديگر عواملى است كه به گفته 

متخصصان با كاهش خطر زوال عقلى مرتبط است.

تشخيص زودهنگام سرطان با صداى بدن

مهر: دانشمندان اعلام كردند، با استفاده از يك فناورى جديد بزودى امكان 
تشــخيص زودهنگام تومور از طريق صداى خود بدن امكان پذير مى شــود. 
آن ها مى گويند فنــاورى جديد در حال ظهــور كه از «نويز لــرزه اى» خود 
بدن اســتفاده مى كند، اجازه مى دهد تصويربــردارى قوى ترى از داخل بدن 
براى تشخيص تومور انجام شــود. فناورى «Elastography» كه گاهى به 
لرزه شناسى بدن انسان اشاره مى كند، كشش بافت بيولوژيكى را براى تشخيص 
دقيق تر و زودهنگام ســرطان يا بيمارى كبد و تيروئيد اندازه گيرى مى كند. 
استفان كاتلين، مدير تحقيق از دانشگاه ليون فرانســه، در اين باره مى گويد: 
Elastography به عنوان تكنيكى معتبر و دقيق براى تشخيص سرطان در 
اندام هاى عميق بدن مانند پروستات يا كبد، اعضاى محافظت شده مانند مغز و 

اعضاى ظريف مانند چشم مورد استفاده قرار خواهد گرفت.

مهارت

سلامت كلينيك 

فناورى  ارتباطات و اطلاعات

مهر: عضو هيئت علمى دانشكده پست و مخابرات از برنامه ريزى براى ايجاد مراكز 
آموزش كارآفرينى به منظور آموزش فناورى اطلاعات و ارتباطات به دانش آموزان 

در مناطق دور افتاده خبر داد. 
محمدرضا هدايتى اظهار داشت: به عنوان طرح آزمايشى اين پروژه، در تابستان 
امسال، نخستين خانه كارآفرينى فناورى اطلاعات و ارتباطات را در منطقه دربند 

تهران راه اندازى مى كنيم.
وى با اشاره به شعار سال جارى با عنوان «اقتصاد مقاومتى، توليد و اشتغال»، بر 
ظرفيت بالاى حوزه فناورى اطلاعات و ارتباطات در اشــتغال زايى تأكيد كرد و 

گفت: 75 درصد مشاغل آينده دنيا در حوزه ICT خواهند بود، كه با برنامه ريزى و سرمايه گذارى مناسب مى توان با بهره گيرى از 
ظرفيت هاى موجود اين بخش، موجب تحول در زمينه اشتغال شد و به عنوان نمونه مى توان به حوزه توريسم و صنايع اشاره كرد كه 

براى آن اپليكيشن هوشمند جامع گردشگرى طراحى شده است.

 تأسيس خانه كارآفرينى فناورى اطلاعات و ارتباطات
 

زوميت: مصوبه كاهش 50 درصدي تعرفه استفاده از ترافيك اينترنت داخلي كه 
بهمن سال 95 به كميســيون تنظيم مقررات ارتباطات ابلاغ شده بود، سرانجام 
اعمال شــد. طبق اين مصوبه، كميســيون تنظيم مقررات و ارتباطات راديويي، 
تعرفه اســتفاده از ترافيك داخلي را نصف اســتفاده از ترافيك اينترنت خارجي 

محاسبه مي كند. 
معاون نظارت و اعمال مقررات ســازمان تنظيم مقررات و ارتباطات راديويى در 
اين باره گفت: تقريباً شركتي در اين حوزه نداريم كه اين كار را انجام نداده باشد. 
مقدمات و آماده سازي و جداسازي ترافيك مقداري بحث فني داشت، زيرا همه 

شركت ها براي اجراي طرح به يك اندازه ظرفيت نداشتند. حسين فلاح همچنين در مورد اجراي اين طرح در استان ها اعلام كرد: 
در دستورعمل هايي كه به اپراتورها داده شده، تقريباً موردي وجود ندارد كه انجام نشده باشد. شركت مخابرات در برخي استان ها 

مشكل داشت كه تا 15 تير كار تمامي استان ها كامل مي شود.

 اجراى كاهش 50 درصدي تعرفه اينترنت داخلي
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سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و 
ايد  ه هاى خود   را از طريق  

اين پيامك  به صفحه 
زندگى ارسال فرماييد  .

 زندگى/ مريم احمدى شيروان      در زمان هاي 
گذشــته معمولاً افراد در ســنين نوجواني و حتي 
كودكي از فرصت هاي فراغــت خود براي مهارت 
آموزي اســتفاده مي كردند؛ امري كه متأســفانه در دوره كنوني 
جــاي خود را به گذراندن دوره هاي آموزشــي كه غالباً ادامه دار 
نيســت داده و تنها ابزارى براى گذراندن زمان است و تأثير لازم 

را در زندگي و آينده كودك و نوجوان ندارد.
«على شيخ زاده» مدرس و پژوهشگر كارآفرينى و مديريت، درباره 
تأثير اين مهارت آموزى ها در دوران فراغــت كودكان، حرف هايى 

شنيدنى دارد.

* مهارت آموزى، نوعى اقتصاد مقاومتى است
اين پژوهشگر كارآفرينى و مديريت با تأكيد بر لزوم آموزش مهارت 
در اوقات فراغت مى گويد: بديهى ترين اثر اين مهارت آموزى برآورده 
كردن نيازهاي خانواده اســت. به طور مثال وقتــي فرزند خانواده 
دانشــي در حوزه تعمير لوازم خانگي را در تابســتان هاي متوالي 
فرابگيرد براي تعميرات معمول، ديگر نياز به تعميركار و صرف هزينه 
نيست. از اين رو درآمد خانواده، درون خانواده محفوظ مانده به نوعي 
اقتصاد مقاومتي در قالبي محدودتر اجرا مي شود. اين كار علاوه بر 

صرفه جويي در هزينه موجب صرفه جويي در زمان نيز مى شود.
شــيخ زاده اضافه مى كند: درآمدزايي براي خانواده از ديگر آثار اين 
مهارت آموزى است. دانش كسب شده در ايام فراغت بعد از مدتي به 
رويكردي مشخص در عمل و به نوعي، تخصص فرد تبديل مي شود. 
هستند كاســبان با ســابقه اي كه هم اكنون در بازار داراي اعتبار 
طولاني هســتند و اذعان دارند كه كار خود را با گذراندن اوقات در 
بازار و شاگردي در كارهاي مختلف شروع كرده اند و كم كم فعاليت 
اوقات فراغت را در كنار تحصيل به كار اصلي خود تبديل و كســب 

درآمد كرده اند.
* علم، جاى تجربه را نمى گيرد

اين مدرس دانشگاه تأكيد مى كند: مهارت تنها سرمايه اي است كه 
فرد فقط بايد با صرف زمان و انرژي در ميدان عمل كسب كند و هيچ 
وقت مهارت عملي جاي خود را به دانش تئوري نخواهد داد. نكته اي 
كه متأسفانه در ساختار فعلي آموزشي در سطوح متوسط و عالي از 
آن غفلت شده و بيشتر دانشجويان و دانش آموزان تنها حاملان دانش 

تئوري هستند و در عمل چيزي براي ارائه به بازار كار ندارند. از طرفي 
همين حد از دانش هم آن ها را متوقع مي كند كه بايد داراي شرايط 
كاري خوب و گاهي بسيار خوب باشند. در حالي كه بازار كار فعلي 
خواهان مهارت است؛ مهارتي كه تا حد لزوم، دامنه اي گسترده و در 
عين حال عمقي زياد داشــته و به صورت اختصاصي متعلق به شما 
باشد. به طور مثال يك مترجم بسيار خوب زبان انگليسي اگر فقط 
توان ترجمه متون را داشته باشــد قطعاً جايي در بازار كار نخواهد 
داشت. اين مترجم بايد توان خود را در ترجمه مكالمات هم بالا ببرد 
و خود را به دانش روز فناوري اطلاعات مجهز كند. از طرفي انساني با 
سليقه و منظم باشد كه توان ارائه كار به بهترين شكل را داشته باشد.

* مهارت آموزى مفيد براى كودك و خانواده است
اين فعال حوزه كارآفرينى در ادامه يكى از معضلات جامعه را نداشتن 
اعتماد به نفس لازم در جوانان و نوجوانان مى داند و مى گويد: يكي 
از مهم ترين دلايل اين موضوع نداشتن تسلط كافي بر مهارت هايي 
اســت كه نام آن را در كارنامه خود يدك مي كشــند. به طور مثال 
يك نفر خود را گرافيســت معرفي مي كند اما مسلط به توانايي ها و 
مهارت هاى مقدماتي گرافيك در سطح عملياتي نيست. اين اتفاق 
باعث مى شود بعد از چند بار مراجعه به بنگاه هاي اقتصادي مختلف 

و شنيدن پاســخ هاي منفي براي حضور و فعاليت، ديگر حاضر به 
پيگيري اشتغال نباشد و اعتماد به نفس خود را در اين بخش از دست 
بدهد. متأسفانه اين روند قطعاً آسيب هاي رواني و اجتماعي فراواني 

در سطح جامعه خواهد داشت.
* مهارت آموزى و اعتماد به نفس

شيخ زاده مى افزايد: از ديگر عوامل كمبود اعتماد به نفس، رشد تك 
بعُدي يك توانايي در شــخص اســت كه در مواجهه با بازار كار او را 
سرخورده مي كند. آنجا كه كارفرما، از او چند كار را به صورت همزمان 
درخواست مي كند و شخص نه اعتماد به نفس لازم براي يادگيري 
مهــارت لازم را دارد و نه توانايي لازم براي نه گفتن به درخواســت 
كارفرما كه حداقل، كار اجرايي براي نبود دانش به تأخير نيفتد. در 
مجموع با مهارت آموزي در ابعاد مختلف و استفاده از اوقات فراغت 
براي اين كارها، مي توان هم سطح اعتماد به نفس خود و هم اعتماد 

به نفس خانواده را بالا برد.
اين مدرس دانشگاه در پايان تأكيد مى كند: خانواده ها بايد دقت كنند 
كه اوقات فراغت كودكان و نوجوانانشــان را به صورت هدفمند و در 
جهت پيشــبرد اهداف تفريحى و در كنار آن فعاليت هاى مهارتى و 

آينده نگرانه، مديريت كنند.

يك پژوهشگر حوزه كارآفرينى بيان كرد

«مهارت آموزى» اعتماد به نفس نوجوانان را  افزايش مى دهد

«پرواز به وقت شام» در سكوت خبرى آماده مى شود

فيلم ضد داعشى
 حاتمى كيا در راه جشنواره

8  تير 1396
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در اولين تجربه سرمربيگرى

جادوگر، جبارى را به نفت مى برد

قدس از تخلف آشكار برخى پزشكان گزارش مى دهد

ويزيت در بيمارستان هاى دولتى
درمان در مطب خصوصى
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

فارس: سعید تشکری، داستان نویس، با بیان اینکه جامعه با نویسنده رابطه ای 
تنگاتنگ دارد، گفت: مشــکل این است که ما رمان ویژه مخاطب ایرانی را گم و 
تقریباً حذف کرده ایم. موج سواری و گرته نویسی و رو به سوی گعده فرمالیستیِ 
متعهدانه رفتن هم دردی را دوا نمی کند. مخاطب تشنه دیدن روی ماه خداوند 
که نویســندگان می سازند، نیست. مردم ادبیات پرسشــگر و قابل اعتماد برای 
خودشان و فرزندانشان می خواهند. وقتی بر محصول تفکر جامعه ایرانی خود مؤثر 

نباشیم، به پیچیدگی نویسی رادیکال و فرم رو می آوریم.

مردم ادبیات پرسشگر می خواهند

پایگاه خبری حوزه هنری: دفتر شــعر »مشق آسمان« سروده مریم زندی از 
سوی انتشارات »سوره مهر« منتشر شد. زندی درباره این اثر گفت: مجموعه »مشق 
آسمان« شامل 12 شعر کودک است که همگی شعرها شامل کشفیات کودکان از 
طبیعت و دنیای پیرامونشان هستند. زندی درباره تفاوت شعر کودک و خردسال 
اظهار داشــت: شعر کودک باید به زبان معیار سروده شــود. بهتر است که برای 
خردسال هم از زبان معیار استفاده شود اما چون او با زبان محاوره صحبت می کند، 

مشکلی نیست که با زبان محاوره برای کودک شعر بگوییم.

مریم زندی »مشق آسمان« را سرود 

کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان: جدیدترین اثر احمدرضا احمدی 
در قالب داستانی فلسفی که به چرایی »بودن« می پردازد، برای مخاطب کودک 
منتشر شد. این اثر که »ماهی قرمز،  ماهی طلایی« نام دارد، از سوی انتشارات 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان وارد بازار کتاب شده است. احمدرضا 
احمدی در این اثر به روایت عشق،  چیستی آن و چرایی زندگی پرداخته است. 
در این میان، ماهی قرمزی که پس از مدت ها به وصال ماهی طلایی می رسد، 

به معنی های بزرگی از زندگی دست می یابد.

انتشار کتابی تازه از احمدرضا احمدی برای کودکان 

معاون آموزشی وزیر علوم،تحقیقات و فناوری خبر داد
انتقال تصمیم گیری ها در وزارت علوم از ستاد به مناطق  

 فرهنگ/ جلیل فخرایی   معاون آموزشــی وزیرعلوم، تحقیقات و فناوری در نشستی خبری در مشهد 
گفت:شورای فرهنگی ۸ وظیفه کلی را با اجرای طرح آمایش آموزش عالی برای وزارت علوم در نظر گرفته 
است. مجتبی شریعتی نیاسر با اشاره به منطقه ای شدن آموزش عالی کشور گفت: کل آموزش عالی کشور 
به 1۰ منطقه تقســیم شــده است که هر منطقه چند اســتان را زیر پوشــش دارد. با اجرای مدیریت در خود مناطق، 
تصمیم گیری ها از ســتاد به مناطق انتقال یافته اســت و این امر هم افزایی دانشــگاه ها را افزایش می دهد. وی افزود: با 
هدف حفظ و ارتقای وضعیت موجود وهدفمند کردن فعالیت های مراکز آموزش عالی، دستورالعمل سامان دهی مؤسسات 
تدوین و هفته گذشته به همه مؤسسات آموزش عالی درحال توسعه ابلاغ شد.براساس این طرح، مؤسساتی که 1۵سال 
ســابقه داشته باشند،تحت حمایت جدی دانشگاه های مطرح و قدیمی  منطقه قرار می گیرند. معاون وزیر علوم در مورد 
مأموریت گرایی درطرح آمایش آموزش عالی گفت:هر مؤسسه آموزش عالی با توجه به مأموریت آموزشی خود باید عمل 
کند و گرفتن دانشجوی مازاد ظرفیت نباید انجام شود و عدم توجه به مأموریت گرایی اشتغال دانش آموختگان را کاهش 
می دهد و بیکاری را در دانش آموختگان دانشگاهی به همراه دارد. وی با بیان اینکه در سال گذشته مجوزتأسیس دانشگاه 
به هیچ مرکزی داده نشده است، گفت: شاهد کاهش حدود ۶۴ درصدی رشته و گرایش ها در دانشگاه های دولتی بوده ایم و 
در دانشگاه پیام نور 2۷درصد، در دانشگاه های غیرانتفاعی۶/۵درصد و در برخی مراکز دانشگاهی نزدیک ۹۵درصد کاهش 
داشته ایم اما متأسفانه دانشگاه آزاد ۶۴درصد در رشته و گرایش افزایش داشته است. وی همچنین نسبت دانشجو به استاد 
در مقطع دکترا را از چالش های پیش رودر این مقطع دانســت و افزود: متأســفانه در بسیاری از مراکز دانشگاهی نسبت 

دانشجو به استاد بالا است که با برنامه ریزی های تدوین شده باید اصلاح شود.

خبر روز

خرده روایت ها

خبر

چرا در ایران 
رمان سیاسی نداریم؟ 

 کامران پارسی نژاد   
متأسفانه در ایران با توجه به تحولات عظیم سیاسی و اجتماعی مانند 
پیروزی انقلاب اســلامی، هنوز رمان سیاسی  تمام عیار که داری نظام 
درونی و بیرونی مستحکمی داشــته باشد، شکل نگرفته و معدود آثار 

تولیدشده به قالب و ساختار این ژانر ادبی نزدیک نشده اند. 
در ایران معدود نویسندگانی که به ادبیات سیاسی علاقه مندند، بیشتر 
از آنکه بخواهند در عالم سیاســت صاحب نظر باشــند و به ســاختار 
داستان نویســی سیاسی مسلط باشند، افراد سیاست زده ای هستند که 
هیچ گونه شناخت اصولی و بنیادین از عالم سیاست و هیچ اطلاع دقیقی 
از زیرساخت و اسکلت بندی رمان سیاسی ندارند. یکی از علل بروز این 
نقیصه شــاید بی اطلاعی و عدم دسترسی نویسندگان ایرانی به منابع 
خارجی است. جدای از آن، ادبیات کشور متأسفانه نتوانسته یک جریان 
ادبی سیاســی منطقی را دنبال کند و همواره سایه سیاست بر ادبیات 
مســتولی بوده است؛ تا حدی که اجازه نداده ادبیات کشور بتواند حتی 
ادبیات سیاســی را در ایران به منصه ظهور برساند. بر این اساس، حتی 
رمان هایی که درباره شکل گیری وقایع مهم سیاسی و تاریخی ایران خلق 
شدند، نتوانستند به این وادی نزدیک بشوند.  رمان های سیاسی بزرگ 
و پرمحتوا می توانند بــر دانش و تجربه خواننده بیفزایند. در این قبیل 
آثار معمولاً مســائل بزرگ جهان سیاست، ساختار اجتماعی شهرهای 
خــاص و مصائب و گرفتاری های بشــر در دوره ای که زندگی می کند، 
مشــخص گشــته و به دقت و با ریزبینی ویژه ای تحلیل می گردد. آثار 
سیاسی ماندگار دارای زبانی تیز و برنده اند. این زبان گاه و بی گاه راوی را 
وا می دارد تا تهاجمی برخورد کرده و به تقابل علنی با افراد و رویدادهای 
سیاســی و اجتماعی بپردازد. تحلیلگران ادبیات سیاسی بر این باورند 
که میزان تأثیرگذاری رمان های سیاسی زمانی محسوس می گردد که 
مسائل روز و بدیع را دنبال کنند. بررسی مسائل سیاسی رویدادهایی که 
در دهه های قبل به وقوع پیوسته، به میزان کمتری می تواند تأثیربرانگیز 
و دارای گیرایی باشد. بی شک مسائل روز و مطرح جهانی برای خواننده 
از اولویت بالایی برخوردار است زیرا او به شدت نسبت به واقعه کنجکاو 
اســت و در پی کشف دنیای پشــت پرده می باشد. نویسنده هوشیار و 
آگاه سیاسی همواره درصدد اســت که به طرح مسائل جدید بپردازد. 
او ابتدا در لابه لای صفحات روزنامه ها یا از طریق سایر رسانه ها به شکار 
مضامین ناب سیاسی و اجتماعی می پردازد و سپس به تحقیق و بررسی 
عمیق در آن باره مبادرت می ورزد. لازمه طرح مســائل سیاسی یقیناً 
ارائه دیدگاه های افراد و گروه های ضد هم، دســتیابی به اطلاعات دقیق 
و حقیقی و نیز تحلیل اصولی رویدادهاست. نویسنده پرتجربه به راحتی 
می تواند دانســته ها و اطلاعات خود را در قالب داســتان وارد سازد؛ به 
گونه ای که خواننده درنیابد که در حال کســب اندوخته ها و تجربیات 
نویسنده است. از جانب دیگر، این قبیل آثار باید به گونه ای مطرح گردند 
که خواننده پس از رویارویی با هر حادثه مهم به تفکر و اندیشه واداشته 
شود. در واقع، هنرمندیِ نویســندۀ سیاسی زمانی محرز می گردد که 
بتواند خواننده را در جریان یک سلسله مسائل مهم وارد سازد و او را در 
تحلیل سیاسی حوادث، شریک خود کند.  متأسفانه در ایران هیچ نهاد یا 
انجمن ادبی قصد ندارد به صورت جدی به این وادی وارد بشود و موجب 
گردد که ادبیات سیاسی منطبق با قوانین حساب شده و اصول و مبانی 
تخصصی شکل بگیرد. نویسندگان ایرانی  شناخت کافی از این ژانر ادبی 

ندارند و از سویی دیگر، تاکنون در حوزه سیاست ورود نکرده اند.

۱۱۰ میلیون گویشور فارسی در سراسر جهان
تسنیم: طبق بررسی های انجام شده در حال حاضر تعداد 11۰ میلیون 
گویشور در سراسر جهان به زبان فارسی سخن می گویند. این زبان در حال 
حاضر دوازدهمین زبان پرکاربرد در دنیای مجازی است. سی و چهارمین 
شماره از خبرنامه فرهنگســتان زبان و ادب فارسی ویژه خردادماه سال 
جاری منتشر شد. این شماره از خبرنامه که به موضوع آموزش زبان فارسی 
اختصاص دارد، با مقاله ای از حسن ذوالفقاری آغاز می شود که او در بخشی 
از این مقاله می نویسد: در نشست ادیبان و زبان شناسان اروپایی در برلین، 
در سال 1۸۷2 فارسی در کنار زبان های کهن به عنوان یکی از زبان های 
کلاسیک جهان برگزیده شد. اکنون زبان فارسی دوازدهمین زبان پرکاربرد 

در دنیای مجازی و بالاتر از عربی و سایر زبان های خاورمیانه است.

 فرهنگ/ ساحل عباسی  یکی از موضوعات 
مهمی  که رهبر انقلاب  در نماز عید سعید فطر بر 
آن تأکید کردند، بسته شدن نفوذگاه های دشمن 
در عرصه های فرهنگی اســت. ایشان با تأکید بر 
اینکه عــلاوه بر مجموعه های مســئول دولتی، 
مجموعه های عظیم مردمی  و جوانان صاحب فکر 
و دارای ابتکار و همت نیز باید »آتش به اختیار« 
منافذ فرهنگی را مسدود کنند، بر اهمیت موضوع 
 فرهنگ و دغدغه مندی در این حوزه تأکید نمودند.

حضــرت آیــت الله خامنــه ای در تبیین مفهوم 
»آتــش بــه اختیــار« خاطرنشــان کردند که 
فرهنگــیِ  »کار  اصطــلاح،  ایــن  از  منظــور 
خودجــوش و تمیــز« اســت و نه بــی قانونی، 
 فحاشــی و مدیون کردن جریان انقلابی کشــور. 
اما سؤال اینجاست که کار فرهنگی خودجوش و 
تمیز چیســت و در چه موضوعات فرهنگی باید 

دنبال شود؟ 
دکتر محســن پرویز، نویسنده و منتقد ادبی، در 
پاسخ به این پرســش می گوید: به نظر می رسد 
بیانات مقام معظم رهبری در روز عید فطر ادامه 
بیاناتی بود که معظمٌ لــه درباره موضوع آتش به 
اختیــار در هفته های قبل مطــرح نموده بودند. 
ایشــان بر این نکته تأکید کردند کسانی که به 
انقلاب متعهد و علاقه مند به نظام اســلامی اند، 
می تواننــد آتش به اختیار برنامه بریزند و در این 
راستا فعالیت کنند. زمانی که مقام معظم رهبری 
موضوع آتش به اختیاری را مطرح کردند، برخی، 
تعابیر مختلف یا بهتر است بگویم تفاسیر عجیب 
و غریب از فرمایش رهبر انقلاب عنوان کردند که 
جای بسی تعجب و شــگفتی داشت. متأسفانه 
مسائل غیرفرهنگی به این موضوع پیوند زده شد 
که اصلاً ارتباطی با معنای اصلی موضوع آتش به 

اختیار نداشت. 

 نباید منتظر نشست 
دکتر پرویز ادامه می دهــد: بیانات رهبر انقلاب 
در روز عید فطر بیانگر ایــن موضوع بود که اولاً 
آتش به اختیار ناظر به مســائل فرهنگی است و 
ثانیاً ایشان معتقدند فعالیت های فرهنگی می تواند 

به وسیله کانون های خودجوش فرهنگی سراسر 
کشور دنبال شود. مسلماً هنگامی  که مقام معظم 
رهبــری به حضــور کانون هــای خودجوش در 
عرصه فرهنگ تأکید می کنند، بدین معناســت 
کــه هنگامی  که مراکــز فرماندهی فعالیت های 
فرهنگی ضعیفی دارند طبیعتــاً اهالی فرهنگ 
و تمامی  دلســوزان نظام که در مسائل فرهنگی 
دغدغه مند هســتند، نبایــد در برابر هجمه ها و 
آسیب های فرهنگی سکوت اختیار کنند بلکه لازم 
است با برنامه ریزی های تأثیرگذار، حوزه فرهنگ را 
ساماندهی و مطالبات اسلامی و  انقلابی این حوزه 

را برآورده کنند. 
وی با بیان اینکه از سوی برخی مسئولین فرهنگی 
حرکت قابل تقدیری در حوزه فرهنگ مشــاهده 
نمی شود، ادامه می دهد: وقتی مسئولان شرایط 
را بــرای فعالیت های مناســب فرهنگی فراهم 
نمی کنند، تمام کسانی که در این حوزه می توانند 

مفید باشند، باید به ســاماندهی حوزه فرهنگ 
اهتمــام بورزند.  وی با تأکید بر این نکته که یک 
فعالیت فرهنگی تمیز، معنادار و حاوی پیام است، 
افزود: یکی از موضوعات مهم  در یک کار فرهنگی 
تمیز و اصولی این می باشــد که لازم اســت چه  

فعالیت هایی تبیین شود؟ طبیعتاً یکی از نکاتی 
که مورد توجه رهبری و حائز اهمیت اســت، در 
پیام دار بودن و با معنادار بودن مســائل فرهنگی 
صدق می کند. بی شک فعالیت های فرهنگی باید 
پرچمدار پیام ناب و اصیل انقلاب اسلامی  باشد و 
همچنین مبانی فرهنگی انقلاب را تقویت کند و 

البته نباید از محدوده قانون خارج شود. 
دکتر پرویز ســکوت جریان هــای خودجوش در 
برابر مشــکلات فرهنگی را آسیب زا عنوان کرده، 
خاطرنشان می شــود: الزاماً اگر افراد و نهادهای 
مردمی  و خودجوش منتظر اقدام دولت در مسائل 
فرهنگی باشند، فرهنگ آسیب پذیر خواهد بود. 
اگر آن ها منتظر باشند که دولت در حوزه فرهنگ 
چه می کند و اگر موفق نشد آن زمان آستین بالا 
بزنند، باز هم فرهنگ آسیب می بیند. بحث اصلی 
این اســت که باید فعالیت های مناسب فرهنگی 
انجام شــود؛ فارغ از اینکه مسئولان وظیفه خود 

را درســت انجام بدهند یا ندهند. بنابراین نباید 
منتظر قصور در حوزه فرهنگ و ســپس بالازدن 
آستین ها نشســت بلکه باید تلاش های مناسبی 
برای زنده نگاه داشــتن فرهنگ اسلامی  و متعهد 

داشت و به این حوزه ورود پیدا کرد. 

 مسئولان بهانه گیری نکنند 
وی با بیان اینکه مســئولانی که بخواهند از زیر 
کار فــرار کنند و تعالی فرهنگــی دغدغه آن ها 
نباشــد، همواره بهانه ای برای از زیر کار در رفتن 
خواهند داشت، اضافه کرد: بهتر است این مسئله 
در جامعه تبیین شود که  فعالیت های مردمی  رافع 
و نافی مسئولیت های مراکز و ستادهای دولتی و 
غیردولتی نیست بلکه تکمیل کننده این فعالیت ها 
به شمار می رود. بنابراین در حین اینکه مسئولان 
مشغول انجام وظایف فرهنگی خود هستند، باید 
از تمامی  ظرفیت های مردمی  برای تعالی فرهنگی 

بهره مند شد. 
ســخنگوی انجمن قلم ایران و معاون اسبق وزیر 
ارشــاد، در تشریح مصادیق کار فرهنگی مطلوب 
اضافه می کند: یکی از موضوعات مهم که بی تردید 
در مسائل فرهنگی حائز اهمیت است و اتفاقاً در 
حوزه فرهنگ باید با جدیت روی آن کار شــود، 
موضوع مهم  دشــمن و دشمن شناســی است. 
طبیعی است که تلاش های دشمن در سال های 
گذشــته منجر به غبارآلود شــدن فضا شــده 
است. متأســفانه برخی رفتارهای غیرفرهنگی و 
غیرمتعهدانه در داخــل نیز به این موضوع دامن 
زده که نتیجه آن عدم دشمن شناسی شده است. 
اینکه برخی متوجه دشمنی دشمنان با مردم ایران 
نیستند و تصور درستی از دشمنی ها با ما ندارند، 
مسئله مهمی  است که در حوزه فرهنگ باید روی 
آن کار شــود. به نظر می رسد یکی از موضوعاتی 
که در حوزه فرهنگــی باید بر آن تمرکز گردد و 
کار زیادی درباره آن انجام شود، یادآوری دشمنی 
دشمنان اسلام نه تنها با مردم ایران در قبل و بعد 
از پیروزی انقلاب اســلامی  بلکه درس گرفتن از 
عبرت های تاریخی اســت که دشمنان اسلام بر 
سر ملت های مسلمان در اعصار مختلف آورده اند. 

تحلیل یک نویسنده و منتقد از آتش به اختیاری در عرصه فرهنگ 

فعالیت فرهنگی تمیز، معنادار و حامل پیام است 

آنچه می خوانید

دکتر محسن پرویز دشمن شناسی 
را یکی از حوزه های مهم فعالیت 
فرهنگــی نیروهــای خودجــوش 
می گویــد  و  می دانــد  مؤمــن  و 
باید در شــناخت دشــمن و ارائه 
توانایی هــای فرهنگــی و هنری 

انقلاب اسلامی بیشتر بکوشیم
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پردهنقرهای

آخرهفتهباتلویزیون

»پرواز به وقت شام« در سکوت خبری آماده می شود 
فیلم ضدداعشی حاتمی کیا در راه جشنواره 

 هنر/ تکتم بهاردوســت  ابراهیم حاتمی کیا، کارگردان سینمای 
انقلاب و دفــاع مقدس و خالق فیلم هایی همچــون »دیده بان«، »بوی 
پیراهن یوسف« و »آژانس شیشه ای«، این روزها و در نوزدهمین تجربه 
کارگردانی اش مشغول ساخت فیلمی بر  ضد گروه تکفیری صهیونیستی 
داعش است. او در جدیدترین اثرش به شرایط سوریه و فعالیت تکفیری ها 
خواهد پرداخت. او که فیلمبــرداری کار جدیدش را از نیمه خرداد آغاز 
کرده است، از »پرواز به وقت شام« به عنوان فیلمی  با تولید بزرگ و دشوار 
یاد می کند که طبق پیش بینی هایش فیلمبرداری آن به احتمال زیاد تا 6 

ماه به طول خواهد انجامید. 

طبق شنیده ها، بخش اعظم و اصلی این فیلم در یک هواپیما و فرودگاه 
می گذرد که صحنه هایی از آن نیز نیاز به ساخت دکور داردکه در تهران 
و سوریه ساخته می شود و احتمالاً جز ایران، بخشی از فیلم هم در کشور 
سوریه فیلمبرداری می شود.  تاکنون حضور بازیگرانی چون بابک حمیدیان 
)بعد از تجربه های خوب فیلم های »چ« و »بادیگارد«( و  هادی حجازی فر 
در »پرواز به وقت شــام« حتمی  اســت. با توجه به موضوع فیلمنامه، به 
احتمال زیاد حاتمی کیا علاوه بر بازیگــران ایرانی از حضور چند بازیگر 
سوری و چندملیتی هم استفاده خواهد کرد.  حضور مریلا زارعی به عنوان 
دســتیار حاتمی کیا یکی از ویژگی های این فیلم محسوب می شود که 
نشان دهنده اعتماد کارگردان به قابلیت های هنری بازیگر ثابت فیلم  های 
اخیرش است.  حاتمی کیا پیش از این و برای تولید فیلم سینمایی »چ« با 
ایجاد سایتی در فضای مجازی تقریباً اخبار به روز این فیلم را در دسترس 
مطبوعات و رسانه ها قرار می داد و عکس هایی از مراحل تصویربرداری و 
آماده سازی فیلم را منتشر می کرد. اما او در تازه ترین تجربه کارگردانی اش 
چیزی جز اطلاعات اولیه در اختیار مطبوعات نگذاشــته اســت. محمد 
خزاعی کــه تهیه کنندگی »پرواز به وقت شــام« را بر عهــده دارد، در 
گفت وگو با خبرنگار ما گفت: با اینکه خودم دوست دارم درباره این فیلم و 
فعالیت های انجام  شدة آن صحبت کنم ولی با توجه به حساسیت موضوع  
تصمیم بر این شده است که تا پایان فیلمبرداری هیچ گونه عکس و خبری 
از این فیلم در هیچ رســانه ای منتشر نشود و ترجیح دوستان من بر این 

است که این فیلم در سکوت کامل خبری ساخته شود. 

میمون های »کوبریک« در شبکه یک 
هنر: برای علاقه مندان حرفه ای ســینما اســتنلی کوبریک، کارگردان 
پرآوازه آمریکایی، نامی آشناست. شبکه یک سیما امشب ساعت 22 فیلم 

سینمایی »راز کیهان« اثری از این کارگردان را پخش خواهد کرد. 
در خلاصه داستان فیلم با بازی دیوید بوئمن و فرانک پول خواهید دید: 
یکی از قبایل میمون ها درمی یابند که با ضربه زدن به سر میمون های قبیله 
مقابل می توانند بر آن ها فائق شوند. در همان زمان، تکه سنگی غریب ظاهر 
می شود. میمون ها با احتیاط گردِ آن سنگ حلقه می زنند و سعی می کنند 
برای لمس کردنش به آن دسترســی پیدا کنند و بعد ناگهان دور شوند. 
یک میلیون سال بعد، انسان با همان احساسات تجربه گرایانه به ستاره ها 
دسترســی خواهد یافت. ماجرای فیلم به سال 2001 می رود؛ زمانی که 
کاوشگران، روی ماه یک تکه ســنگِ دیگر می یابند. این یکی امواجی را 
به مشتری ارسال می کند و انسان، مطمئن از ماشین هایش، ردِ امواج را 
تعقیب می کند. همچنین این شبکه فردا ساعت 11:30 فیلم سینمایی 
»ستاره های سوخته« به کارگردانی سیروس الوند را با بازی نگار جواهریان، 

محمدرضا غفاری، حامد بهداد و سحر زکریا روی آنتن خواهد برد. 
فیلم سینمایی »سرخ پوست« به کارگردانی اینِکه هوتمن، امروز ساعت 
  8 از شــبکه 2 سیما پخش می شــود. از همین شبکه فردا شاهد پخش 
انیمیشن سینمایی »افسانه درخت« به کارگردانی آنتونیو بایونا در ساعت 

17:30 خواهید بود. 

هــنر

نمایش »اعتراف« به کارگردانی شهاب حسینی با استقبال رو به رو شده است
یک فیلم کشدار روی سن 

 هنر/ آرش شفاعی  »اعتراف« به کارگردانی شهاب حسینی این روزها در سالن اصلی تالار شهر روی 
صحنه است. این نمایش که با استقبال تماشاگران رو به رو شده، روایتی است از زندگی پر فراز و نشیب مردی 

که روزی به کلیسایی می آید و باعث ایجاد اتفاقاتی می شود. 
نمایش با فضایی آرام آغاز می شــود و سپس اندک اندک با اتفاقاتی پیاپی شتابی قابل توجه می گیرد و در نهایت، پایانی 
خوب و قابل قبول می یابد. فراز و فرودهای نمایش سنجیده است ولی در این میان برخی لحظات نمایش خسته کننده و 
کشدار می شود. اصرار کارگردان بر دیالوگ های طولانی و 2 نفره میان مرد جوان و کشیش پیر باعث شده که ریتم کندی 
بر  نمایش حاکم شود و همین امر موجب شده است که در زمانی طولانی از »اعتراف«، شاهد نمایشی خسته کننده باشیم. 
هر جا که کارگردان این ریتم کند را شکسته و توانسته است با قصه های فرعی که به کمک روایت اصلی می آیند توقفی در 
گفت وگو های 2 نفره و پرُ اطناب ایجاد کند، نمایش از رخوت و رکود خارج شده و به شکلی قابل قبول ادامه یافته است. 
نکته قابل توجه در این نمایش، نگاه برآمده از ســینمای کارگردان است. او نتوانسته از عناصر و ابزاری که در نمایش در 
دست داشته است، استفاده ای منطقی و درست کند. استفاده از نور جز در ابتدا و انتهای نمایش به درستی اجرا نشده است. 
صدا نیز تقریباً هیچ جا کارکردی نمایشی ندارد. کارگردان حتی نتوانسته است از امکانات صحنه، استفاده ای نمایشی کند. 
صحنه با جزئیات کامل و دقیقاً با نگاهی سینمایی چیده شده است و به همین دلیل مخاطب احساس می کند که بیشتر 

شاهد دیدن یک فیلم زنده است تا یک نمایش به معنای دقیق آن. 
با همه این ها نباید از بازی درخشــان علی نصیریان یاد نکرد؛ بویژه در صحنه پایانی نمایش، وقتی در سکوتِ محض بار 

سنگین پایان نمایش را به خوبی به دوش می کشد.

رویصحنه چهره-خبر

فارس: تهیه کننده مجموعه تلویزیونــی »زیر پای مادر« درباره پایان بندی این 
سریال توضیحاتی را ارائه داد. »زینب تقوایی« با بیان اینکه پایان »زیر پای مادر« 
پایانی بر همه چیز نبود، افزود: مدت ها بود که لااقل من به شخصه ندیده و نشنیده 
بودم که یک سریال تا این حد در خانه بینندگان نفوذ کند. شاهد من برای این 
ادعا، سونامی نظرات موافق و مخالف درباره قسمت آخر سریال است. وی افزود: 
چه موافقان فینال قصه »زیر پای مادر« و چه مخالفانش. تشویق را به همان اندازه 

به جان و دل می پذیرم که نقدها را. 

توضیح تهیه کننده »زیر پای مادر« درباره پایان سریال 

مهر: جعفر گودرزی، معــاون اجرایی مرکز آفرینش های فرهنگی هنری کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان، با اشاره به اینکه ما سالن سینمای کودک در 
کشور نداریم و با وضع موجود چنین فضایی هم قرار نیست در اختیار سینمای 
کودک قرار بگیرد، ادامه داد: کانون پرورش فکری به پشــتوانه ۹00 مرکزی که 
در سراســر کشور فعال است، این پتانسیل را دارد که فضاهای خود را در اختیار 
ســینمای کودک قرار دهد تا این حوزه مهم و حســاس جان دوباره بگیرد. کما 
اینکه مدتی است حمایت ویژه کانون از اکران فیلم های کودک شکل گرفته است.

حمایت کانون از سینمای کودک 

میزان: بازیگر پیشکسوت عرصه تلویزیون و تئاتر کشورمان با اشاره به اینکه این 
روز ها حال مســاعدی ندارد و نمی تواند راه برود، از ساخت سریال »زیر آسمان 
شهر« پس از بهبودی مهران غفوریان خبر داد.  ملکه رنجبر گفت: این روز ها حال 
مناسبی ندارم و از شدت درد پا نمی توانم راه بروم و هر لحظه قند خونم در حال 
بالارفتن اســت. در چند روز اخیر به اندازه ای حالم نامساعد بود که فرصتی پیدا 
نکردم تا جویای احوال مهران غفوریان بشوم اما تا زمانی که این کارگردان بخواهد 

سریال جدید خود را کلید بزند، من از دنیا رفته ام. 

این روزها حال مساعدی ندارم 

 هنر/ آی سان نوروزی   جشنواره یک جریان 
اســت که باید برآیند نمایش هایــي که در طول 
یک سال در سطح کشــور اجرا شده اند به اضافة 
نمایش هایي که دبیر جشــنواره آن ها را سفارش 
می دهــد، در قالب آن مطرح و برگزار شــود. در 
شرایطی که کشور در زمینه برگزاری جشنواره های 
متعدد تئاتری به نوعی در دنیا رکورددار اســت، با 
دکتر محمــود عزیزی، بازیگر تئاتر و ســینما و 
استاد دانشگاه، درباره تب جشنواره زدگی صحبت 

کرده ایم که مشروح آن را می خوانید. 

 جشنواره زدگي یکي از معضلاتي است که 
در موردش بسیار حرف زده می شود. به نظر 

شما جشنواره زدگي یعني چه؟ 
مشکل اساسي خیلی از گروه ها بویژه در خارج از 
تهران این اســت که در عرض سال نمی توانند اثر 
نمایشي تولید کنند؛ منهاي اینکه تمایلي داشته 
باشــند تا در این شــکل از جشــنواره ها شرکت 
کنند. در صورتي که اگر نمایش تولید شود، آن ها 
می توانند براي شرکت در جشنواره انتخاب شوند 
و در آنجا کالاي تولیدي خود را عرضه کنند. همه 
جاي دنیا این گونه اســت. جشنواره زدگي همین 
است. جشنواره برای خیلی ها تنها سکویي است 
کــه اگر هنرمند روي آن قرار بگیرد، می تواند کار 
کند. زماني که همه این شــرایط را دوست دارند 
و باید این میکروب به تنشان برود تا بتوانند وارد 
عرصه تئاتر شوند و در جرگه فعالان تئاتر بگنجند، 

این یعني جشنواره زدگي. 

 چه راه حلي پیشنهاد می دهید؟ 
بهتر اســت به جاي اینکــه از گروه هاي مختلف 
براي شرکت در جشــنواره دعوت کنیم، کارهاي 
تولیدشــده در طول ســال را براي شــرکت در 
جشنواره انتخاب کنیم. این همان اتفاقی است که 
تدریجاً در جشنواره تئاتر فجر در حال روی دادن 

است.  

  قبول ندارید جشنواره ها براي اهالي تئاتر 
برگزار می شوند و ما در این رویدادها کمتر 

حضور عامه مردم را می بینیم؟ 
درست می گویید. متأسفانه این اشکال تا اندازه ای 
وجود دارد. ما می بینیم جشنواره هاي کشورهای 
دیگر بیشترین درآمد را دارند. اما این درآمد را از 
چه کساني دارند؟ از توریست هایی که از شهرها و 
کشور خود به این جشنواره ها می آیند و پولي که 
براي هتل، رستوران و بلیت تئاتر خرج می کنند. 
این ها یک جریان فرهنگي را می سازد و همزمان، 
یک جریان اقتصادي ســالم را به وجود می آورد. 
حالا ممکن است اسپانسرهایي هم براي راه اندازي 
آن جشنواره و کارهاي بزرگ به آن ها کمک کنند 

ولي تعیین کنندة هدف آن جشنواره نیستند. 

  فکر می کنید در شرایط حاضر این تعداد 
بر بدنه تئاتر کشور  تأثیر مثبتي  جشنواره 

دارد یا برعکس جلوي رشد آن را می گیرد؟ 
في نفسه داشتن جشنواره هاي متعدد بد نیست ولی 
ما باید هدفمند آن ها را برگزار کنیم. ما باید بگوییم 
این جشنواره که این میزان براي آن سرمایه گذاري 

می شود، قرار اســت از کجا به کجا حرکت کند؟ 
متأسفانه ما خروجي هیچ جشنواره ای را هیچ کجا 
نمی بینیم. نمی دانیم تولیدکنندگان آثار هنري هر 
جشنواره، تا جشنواره بعدي کجا هستند. به همین 
دلیل هرگز ما در سینما، تجسمي، تئاتر و موسیقي 
جریان ســاز نبوده ایم. حال آنکه موسیقیدان هاي 
درجه یک داریم. ســینماگر، بازیگــر، کارگردان، 
نویسنده و جوان هاي دانش آموخته این کار را هم 
داریم اما این هــا کجا فرصت می کنند که دانایي 
خود را نشان بدهند و تجربه بیشتر به دست آورند؟ 
این فرصت ها فراهم نیست. اگر تعاریف ما نسبت 
به جامعه هنري مشــخص باشــد، خیلي از این 
مشکلات به خودي خود حل می شوند. همان طور 
که گفتم، ما از جریانات هنري تعریف نداریم. فقط 
شاخه هاي مختلف هنري را داریم چون پروتکل 

اجتماعي ایجاب می کند که داشته باشیم. انگار اگر 
امروز در ربع اول هزاره سوم این تشکیلات نباشد، 

بد است. 

 بعضي ها جشنواره را یک نقطه پایان به 
حســاب می آورند و آن را خاتمه یک دوره 
فعالیــت هنري می دانند. شــما هم با این 

موافقید؟ 
این را می گویند بــراي اینکه بعد از برگزاري این 
جشنواره ها خروجي نداریم و چون خروجي نداریم 
یعني به پایان رســیده ایم. وگرنه خود جشنواره 
به خودي خود نمی تواند حرکتي کند. جشــنواره 
با کارهایي که در آن ارائه می شــود، تعیین کننده 

است. 

 با وجــود اینکه ما با گســتردگی تئاتر 
مواجهیم آیا می توانیم به دغدغه های تئاتر 

آرمانی جامه عمل بپوشانیم؟ 
در این مــورد چند فاکتور مطرح می شــود. اول 
اینکه ما باید سیاست کلي داشته باشیم. در واقع 
ما فدراتیو زندگي می کنیم که من نمی فهمم چرا 
این طور است. مثلاً ما یک حوزه هنري داریم که با 
یک سري برنامه و هدف مشخص کار می کند. یک 
ارشاد داریم که پاسخگوي همه اقشار جامعه است. 
حتي آن بخشي که مربوط به حوزه است را همه 
فراموش می کنند و به ارشاد حمله می کنند. من به 
وزیر کار ندارم. این ها به این برمی گردد که ما دچار 
سیاست زدگي شده ایم. این ها مشکلاتي است که 
باید در مجلس و در هیئت دولت مطرح شود تا بر 
روي بعضي از چیزها که پاي منفعت ملي در میان 
اســت، به توافق و همزباني برسند. ما یک جایي 
می گوییم تلویزیون ملــي، یک جایي می گوییم 
ارشاد و یک جایي هم می گوییم حوزه هنري. انگار 
این ها مقابل هم هستند. حال آنکه همه دارند از 
بودجه عمومي مملکت استفاده می کنند، پس باید 
هدفشــان مسائل ملي و دیني باشد. ما یک نظام 
داریم که همه بنا به اعتقادي که به جریان جاري 
دارند، براي کار انتخاب می شوند. پس این اشکالات 

براي کجاست؟ من آن را نمی فهمم.

با دکتر محمود عزیزي درباره تنوع و تعدد جشنواره های تئاتری 

جشنواره های هنری ما خروجی ندارند 

آنچهمیخوانید

بــه اعتقــــاد دکتــــر عزیـــزی، 
جشــنواره هاي تئاتر کشــورهای 
دیگــر بيشــترین درآمــد را از 
توریســت هایی که از شــهرها و 
کشــور خود به این جشــنواره ها 

می آیند کسب می کنند
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خط هشدار

خط پليس 

خط هشدار

چوپان دروغگو 
هنوز از زمان مشاجره با همسرش 
مــدت زيادى نگذشــته بود كه 
صــداى پيامكــى از موبايل به 
گوشش رسيد. هزينه هاى بالاى 
زندگى باعث شده بود تا در اين 
اواخر، روابط بين زن و شــوهر 
شــكراب شود. همســرش از او 
مى خواست تا براى شغل خود 
ارزش بيشــترى قائل شــده و 

زمان بيشــترى صرف كند، اما او به دنبال مشاغل زودبازده و كم زحمت بود. 
نمى توانست تنبلى را كنار بگذارد و صبح زود بيدار شود و معمولاً تا لنگ ظهر 
مى خوابيد. غروب هم قبل از تاريك شدن به خانه برمى گشت و بيشتر وقتش را 

پاى اينترنت و بازى با تلفن همراه مى گذراند.
نگاهى به متن پيامك انداخت. فرستنده ناشناس بود، اما محتواى آن بسيار 
جــذاب و فريبنده: «من در كوه هاي اطراف اســتان... چوپانى مى كنم. تعداد 
زيادي ســكه هاي عتيقه و مجســمه هاي طلا پيدا كرده ام و نمي دانم با اين 
سكه ها چه كار بايد بكنم؛ با قرآن استخاره كرده ام و شماره شما را گرفته ام. 
اگر در فروش ســكه ها كمكم كنيد يا اينكه خودتان آن ها را بخريد، حاضرم 
اين سكه ها را به قيمت بسيار مناسب به شما بفروشم. شما را به قرآن قسم 
اگــر قصد خريد نداريد، اين موضوع را با كســى در ميان نگذاريد و بگذاريد 

مخفى بماند. »
ابتدا باورش نشد. كمى در اين باره انديشيد و بعد در پاسخ پيامكى فرستاد:

«چقدر سكه دارى و چند مى فروشى؟»
ساعتى طول كشيد كه به اندازه يكسال به نظرش آمد. پاسخ جديد اين طور 
نوشــته شده بود: «حدود يك هزار و 700 سكه برنجى خيلى قديمى به مبلغ 

20 ميليون تومان »
دوباره پيامكى فرستاد به اين مضمون: «لطفا عكس واضحى از اين سكه ها برام 

بفرست. »
عكس بعد از چند دقيقه ارسال شد. مرد ساده لوح آن عكس را نزد چند عتيقه 
فروشى برد و قيمت تقريبى گرفت. اگر اين معامله سر مى گرفت، قادر بود بيش 
از 20 برابر قيمت اصلى سود كند؛ اما باز هم نمى توانست به اين راحتى اعتماد 
كند. با چوپان قرارى گذاشت و به شهرستان رفت و چند عدد سكه نمونه از او 
تحويل گرفت. اين معامله به قدرى برايش ارزش داشت كه حتى حاضر نبود تا 

يكى از دوستان كارشناسش را با خود همراه كند.
ســكه ها را به يكى از شهرهاى نزديك و همجوار برد و به چند عتيقه فروشى 
نشان داد. همه قدمت آن سكه ها را تأييد كردند. حال وقت تهيه پول بود. 20 
ميليون تومان مبلغ كمى نبود. به تهران برگشت و چند روز از اول صبح تا خود 
شب به دنبال دوست و آشنا و غريبه راه افتاد و با هزار قرض و وام توانست همان 
قدر كه لازم داشت، جمع كند. به چوپان زنگ زد تا قرارى تعيين كنند، اما او 

يكى دو روزى معطلش كرد. 
كم مانده بود كه نااميد شود، ولى چوپان مى گفت كه احساس مى كند از طرف 
پليس يا افراد خاصى تحت تعقيب اســت و در اين شرايط ناامن صلاح نيست 
سكه ها را دست بگيرد و در شهر كوچكى كه هر آن احتمال شناسايى مى رفت، 

بچرخد.
ســرانجام هر دو به نتيجه رسيدند تا در يك ساعت مشخص وارد يك منطقه 
خلوت و دور از دسترس شوند. چوپان خيلى به او سفارش كرد: يادتان نره كه 

به محض اينكه سكه ها رو گرفتين، فرار كنيد.
اگه كسى دنبال تون باشه، خيلى بهتره. دزدان اينجا خيلى بيرحم هستند. اگه 

شما رو با اين گنج تنها پيدا كنن، ممكنه هر بلايى به سرتون بيارن.
بالاخره در گوشــه خيلى خلوتى از شهرستان با هم ملاقات كردند. چوپان با 
عجله كيف پول را از او گرفت و خيلى سريع آن ها را به طور سرانگشتى شمرد. 

بعد هم كيسه سكه ها را به طرفش گرفت و گفت:
- فقط عجله كن برادر. وقت خيلى كمه!

مرد خيلى سريع دستش را به ميان سكه ها فرو برد و چند عدد از آن ها را در 
ميان تاريك و روشنى فضا مشاهده كرد. 

مرد چوپان گازى به موتورش داد و از آنجا رفت. فرداى آن روز، مردساده لوح با 
خوشحالى چند سكه را براى فروش به عتيقه فروشى برد، اما آه از نهادش برآمد.

سكه ها همه تقلبى بودند. 
بعد از شكايت، كارشناس پليس به او گفت كه اين سكه ها از فلز سيم كابل هاى 
دزدى ساخته شده است. وى بعد از شكايت فهميد كه تنها شكار اين چوپان 

نبوده است و افراد زيادى طعمه اين چوپان هاى دروغگو شده اند.

آيا مى دانيد؟
خودرويى كه با سرعت 90 كيلومتر در ساعت حركت مى كند، در هر ثانيه 25 

متر مسافت را طى مى نمايد.
از طرفى زمان عكس العمل راننده در حالت عادى 7 ثانيه مى باشد.

يعنى خودرو در 7 ثانيه مسافتى به طول  5/17 متر را طى مى نمايد.
و اين بدان معنى است كه اگر راننده اى با سرعت 90 كيلومتر در ساعت حركت 
كند و خطرى را مشاهده كند، پس از طى 5/17 متر مسافت، آنوقت تازه عكس 
العمل نشان مى دهد حال اين عكس العمل ممكن است گرفتن ترمز باشد يا 

هدايت خودرو به چپ و راست و.... 
پس هيچوقت به خودرو و جاده و مهارت خود اعتماد كامل نكرده و همواره با 

 سرعت مطمئنه و با احتياط رانندگى كنيم.

در مواجهه با زورگيرى چه بايد كرد؟
بهترين كار وقتى چند نفر كه به زورگير معروفند فردى را گير مى اندازند اين 

است كه هيچ  اقدامى در جهت مقاومت نكرد.
پليس 110 توصيه مى كند كه به جاى مقاومت و درگيرى با دزدها بهتر است به 
ثبت اطلاعات پرداخت؛ از نوع لباس پوشيدن گرفته تا پلاك موتور يا ماشين، 

قد، رنگ چشم، صدا و غيره.
همچنين پليس 110 مى گويد پوشش هاى خيره كننده طورى كه نشان دهد 
لباس يا وسايل شما گران قيمت است زورگيران را به سمتتان جذب خواهد كرد.
يكى ديگر از اقدامات ممكن در مواجهه با زورگيرى اين اســت كه بعد از دور 

شدن زورگيرها فرياد بكشيد شايد مأمورى آن نزديكى بود.
علاوه بر اين ها پليس توصيه مى كند كه بلافاصله بعد از قرار گرفتن در معرض 
خشونت و زورگيرى بايد با پليس تماس گرفت و با كلانترى محل همكارى كرد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

سرنوشت مبهم بهاره 3 ساله 
در كلاردشت  

خط قرمز: بهاره سه ساله در منطقه ندارين كلاردشت 
دچار سرنوشــت نامعلومى شــد.  عصر روز گذشــته 
خانــواده اى براى تفريح به منطقه ندارين كلاردشــت 
رفتند. بهاره، فرزند سه ساله اين خانواده دچار سرنوشت 
نامعلومى در اين منطقه شد. خانواده وى هرجايى را كه 
گشتند اثرى از بهاره نيافتند تا اينكه موضوع را با سازمان 
امــداد و نجات در ميان گذاشــتند. جواد ديلم صالحى 
رئيس جمعيت هلال احمر شهرستان كلاردشت دراين 
خصوص گفت: ســاعت 17:15 دقيقه گزارش مفقودى 
اين دختربچه به ما اعلام شــد و نيروهاى امداد و نجات 
عمليات جست وجو را در منطقه آغاز كردند. وى اضافه 
كرد: جســت وجو ها ادامه دارد اما تاكنون اثرى از بهاره 
سه ساله يافت نشده است، احتمالش وجود دارد كه اين 

كودك داخل رودخانه سقوط كرده باشد.

دستگيرى دزدان طلا 
در دزفول  

خط قرمز: دزدان طلا در دزفول دستگير شدند. 
ســردار محمدرضا اســحاقى فرمانده انتظامى استان 

خوزستان از دستگيرى سارقان طلا خبر داد.
با انهدام يك باند سارق طلاجات و زيورآلات در دزفول، 
مقدار سه كيلوگرم طلا و جواهر سرقتى به ارزش تقريبى 
ســه ميليارد ريال كشف شــد. در اين ارتباط دو نفر به 

كمك منابع محلى دستگير شدند.

3 زورگير خشن زاهدان 
دستگير شدند  

خط قرمز: رئيس پليس آگاهى اســتان سيســتان و 
بلوچستان از دستگيرى باند سه نفره زورگير و قاپ زن و 

كشف 15 فقره سرقت خبر داد. 
ســرهنگ ابراهيم ملاشاهى در بيان جزئيات دقيق اين 
خبر گفت : با توجه بــه دريافت چند پرونده زورگيرى 
و قاپ زنى در شــهر زاهدان بررسى موضوع در دستور 
كار پليس قرار گرفت . رئيس پليس آگاهى سيســتان 
و بلوچســتان افزود: تيم هــاى تخصصى پليس پس از 
پايش هاى ميدانى و با انجام اقدامات تخصصى سه سارق 
حرفه اى را كه با استفاده از يك دستگاه موتورسيكلت 

اقدام به اين سرقت ها كردند، شناسايى نمودند .
اين مقــام انتظامى تصريح كرد: ايــن متهمان پس از 
اينكه در يــك عمليات غافلگيرانه توســط كارآگاهان 
پليس دستگير شدند در تحقيقات تخصصى به 15 فقره 

زورگيرى و قاپ زنى در شهر زاهدان اعتراف كردند.

بيمار روانى دكتر روانپزشك 
را روانه بيمارستان كرد

خط قرمز: استاد گروه روانپزشكى دانشگاه علوم پزشكى 
تبريز هنگام ويزيت بيماران در كلينيك مركز آموزشى و 
درمانى رازى مورد سوء قصد يكى از بيماران قرار گرفت و 
از چندين ناحيه بدن بر اثر ضربات جسم تيز مجروح شد.
گفته مى شود ضارب اين روانپزشك كه يكى از بيماران 
روانى مراجعه كننده به بيمارســتان بــوده، در همان 

بيمارستان بسترى شده و تحت درمان است.

اعتراف تلخ مردى كه زن 
دومش را خفه كرد  

خط قرمز: مــرد جوان كه براى خلاصى از  زن دومش، 
او را با روســرى خفه كرده بود بــا رضايت اولياى دم از 
قصاص نجات يافت و تنها از جنبه عمومى جرم به 10 
سال حبس محكوم شد.  اسفند سال 92، گزارش قتل 
زن جوانى به نام سارا در آپارتمانى در خيابان بهارستان 
تهران به پليس   گزارش شد. با حضور بازپرس ويژه قتل 
و كارآگاهان تحقيقات ميدانى آغاز شد و قاتل كه شوهر 
موقت مقتول بود دستگير شد.«سينا» پس از  دستگيرى 
به كارآگاهان گفت: «قبل از ازدواج با همســرم، با سارا 
دوست بودم اما وقتى ازدواج كردم ارتباطمان قطع شد. 
اما مدتى بعد دوباره ســر و كله ســارا پيدا شد و اصرار 
داشت كه مثل سابق با هم دوست باشيم. او بيش از اندازه 
به من اظهار علاقه مى كرد و به همين دليل با او پنهانى 
ارتباط پيدا كردم و بعد از مدتى عقد موقت كرديم. چون 
او از شوهرش جدا شــده بود. سارا اصرار داشت كه من 
هم زنم را طلاق دهم، اما نمى توانســتم از همسرم جدا 
شــوم و ما يك فرزند داشتيم. هميشه سر اين موضوع 
جــر و بحث مى كرديم اما آخرين بار آن قدر اصرار كرد 
كه عصبانى شدم و با روسرى اش خفه اش كردم و حالا 

بشدت پشيمان هستم. 
اين مرد جوان كه جوشكار ساختمان بود در جلسه صبح 
ديروز شــعبه دهم دادگاه كيفرى اســتان تهران كه به 
رياست قاضى قربانزاده و با حضور قاضى غفارى برگزار 
شــد، درحالى كه پيش تر با بخشش اولياى دم از اعدام 
نجات يافته بود، با رأى قضات تنها از جنبه عمومى جرم 

به 10 سال حبس محكوم شد.

دزدان خيابانى بهارستان 
در دام پليس 

خط قرمز: گوشى قاپ هاى بهارستان زمين گير شدند. 
اقدامات تحقيقاتى پليس منجر به شناسايى گوشى قاپان 
شهرستان بهارستان و در نهايت دستگيرى آن ها در يك 

عمليات غافلگيرانه شد.
ســرهنگ واحد نورمحمدى رئيس پليس شهرســتان 
بهارستان در تشــريح اين خبر گفت: در پى وقوع چند 
فقره گوشــى قاپى  در صالحيه، موضوع به طور ويژه در 
دستور كار مأموران پليس آگاهى شهرستان بهارستان 

قرار گرفت. 
ايــن مقام انتظامى در ادامه بيان كرد: مأموران انتظامى 
با انجام اقدامات اطلاعاتى و تحقيقات پليســى، سارقان 
شهر صالحيه را مورد شناسايى قرار داده و در عملياتى 

غافلگيرانه آن ها را دستگير كردند. 
وى بيان كرد: متهمان در تحقيقات پليس به 10 فقره 

موبايل قاپى در شهر صالحيه اعتراف كردند. 

خط شهرستان ها

خط قرمز: «11 ماه اســت كه خواب و 
خــوراك ندارم. وحشــت زده ام. كابوس 
روزى كه پســر جوان را از دره به پايين 
انداختم مقابل چشــمانم است. ديگر از 
اين وضع خسته شــده ام. مى خواهم راز 
جنايتى كه مرتكب شده ام را بازگو كنم تا 
شايد از عذاب وجدان خلاص شوم.» اين 
بخشى از اعتراف هاى پسر 19 ساله تبعه 
افغانستان است كه هموطنش را هنگام 
مهاجرت غيرقانونى به ايران در كوه هاى 
شهرستان سراوان سيستان و بلوچستان 
به عمق دره پرت كرد و جانش را گرفت.  
شامگاه شنبه ســوم تير امسال پسر 19 
ساله كه تبعه افغانســتان بود در حالى 
كه اشــك مى ريخت وارد كلانترى 145 
ونك تهران شد و با رفتن به سمت افسر 
نگهبان مدعى شد قاتل است. دچار عذاب 

وجدان شده و مى خواهد تسليم شود.
پســر جوان وقتى مقابل افســر نگهبان 
نشست، گفت: سال گذشته مى خواستم 
غيرقانونى به ايران بيايــم كه با يكى از 
همراهانم در كوهستان سراوان سيستان 
و بلوچستان درگير شدم كه همين دعوا 
باعث شــد او به داخل دره سقوط كند و 

جانش را از دست بدهد.
پس از ثبت اين اظهارات تحقيقات براى 
بررســى صحت آن آغاز شد كه مأموران 
دريافتند او درســت گفته و مرداد سال 
گذشــته جســد مقتول در عمق دره اى 
در شهرستان سراوان كشف شده بود. با 
مشخص شدن اين موضوع، پسر 19 ساله 

به اتهام قتل عمد بازداشت شد.
موضوع بازداشت متهم به قاضى مرادى، 
كشــيك قتل دادســراى جنايى  تهران 
گزارش شد و با هماهنگى قضايى، متهم 

پرونده در اختيار مأموران اداره دهم پليس 
آگاهى تهران قرار گرفت. روز يكشنبه در 
نبود بازپــرس پرونده متهم در شــعبه 
ششم بازپرســى دادسراى جنايى تهران 
مورد تحقيقات قرار گرفت. مســعود به 
بازپرس محسن مديرروستا گفت: من در 
افغانستان كشاورزى مى كردم. اما شرايط 
زندگى ام بد شد و تصميم گرفتم با كمك 
قاچاقچيان انسان به ايران بيايم و كارى 

پيدا كنم تا شايد شرايطم بهتر شود.
يك ميليون و 500 هــزار تومان به باند 
قاچاقچيان انسان دادم. قراربود آن ها ابتدا 
ما را به شيراز و بعد به تهران منتقل كنند. 
اوايل مرداد سال گذشته، من همراه يك 
گروه 200 نفره از هموطنانم از افغانستان 

به سمت ايران راه افتاديم.
وى افــزود: دوميــن روز بــود كــه به 
كوهستان هاى ســراوان رسيديم. خيلى 
پيــاده راه رفته و خســته بوديم. من و 
پســر جوان ديگرى جزء آخرين نفرات 
گروه بوديــم. او در حال خوردن آب بود. 
هرچه گفتم تشــنه ام و كمى آب به من 
بده توجهى نكرد. تشنگى خيلى به من 
فشار آورده بود كه همين باعث درگيرى 
ميان ما شــد. او را هــل دادم و به داخل 
دره ســقوط كرد. وارد ايران كه شديم، 
من عذاب وجدان داشــتم و بيشــتر از 
يــك روز نتوانســتم بمانــم و دوباره به 
كشورم بازگشتم. در اين 11 ماه زندگى ام 
جهنم شده بود. يك هفته پيش به ايران 
آمدم. چند روزى در بوستان هاى تهران 
سرگردان بودم تا اين كه تصميم گرفتم 
به كلانترى بروم و راز جنايتى را كه 11 
ماه آن را پنهان كرده بودم، فاش كنم تا از 

اين عذاب وجدان راحت شوم.

عذاب وجدان قاتل 19 ساله را تسليم پليس كرد

سرقت 75 ميليون ريالى پسر 8 ساله از حساب دفترخانه
خط قرمز- سعيد كوشافر: زن باورش نمى شد، وقتى 

كه حســاب و كتابهاى شــركت را تحويل مدير داد روى

    برخى مبالغ خط كشــيده شده بود، در پايان هم درج 

شده بود كه اين مبالغ مربوط به حسابهاى شركت نيست و 

برداشت شخص جنابعالى بوده است. كار هزار و چند هزار 

تومان هم نبود كه گمان كند خريد اينترنتى انجام داده و 

فراموش كرده است، 7/5 ميليون تومان پول بود كه بايد به 
حساب شركت بازگردانده مى شد.

زن جوان هر چه با خودش فكر كرد كه چه طور مى شود 

چنين پولى خرج شــده باشد و او خبردار نشود نتوانست 

خودش را قانع كند. زن جوان سالها بود كه در اين شركت 

كار مى كرد و مدير شــركت از همه جهــت به او اعتماد 

داشــت، اما اكنون به اين اعتماد خدشه وارد شده بود، زن 

هم كه اين اعتماد را خدشه دار و شغلش را در معرض خطر 

مى ديد دنبال راهى مى گشت تا اثبات كند كه برداشتهاى 

گاه و بيگاه از حساب شركت كار او نبوده است، پس راهى 

دادگســترى شد و از عامل برداشــت از كارت بانكى اش 
شكايت كرد.

زن پس از شكايت راهى پليس فتا شد، او در تشريح ماجرا 

به افسر پرونده گفت: مدتهاست كه در يك دفترخانه كار 

مى كنم، كارت بانكى مربوط به نقل و انتقالات حســاب 

مالى دفتر در اختيار من اســت و براى كارهاى شركت از 

آن استفاده مى كنم، از مدتى پيش متوجه شدم، مبالغى 

از اين حساب كم مى شود و پيامك هاى برداشت آن برايم 

ارسال مى شود، ابتدا گمان مى كردم كه اين برداشتها از 

طريق شركت و احتمالاً مدير شركت انجام مى شود ولى 

وقتى كه دفاتر حســاب و كتاب را به مدير شركت ارائه 

كردم و روى برخى موارد خط كشيد تازه فهميدم كه اين 
برداشتها به صورت غيرمجاز از حسابم انجام شده است.

زن جوان در ادامه خاطرنشان كرد: بعد از مدتى وقتى كه 

حساب و كتاب دقيق امور مالى را انجام دادم و برداشتهاى 

غيرمجازى را كه از كارتم كسر شده بود جمع زدم متوجه 

شدم كه 7/5 ميليون تومان كسرى در حسابها وجود دارد 
كه توسط فرد يا افرادى از حسابم برداشت شده است.

زن جوان در حاليكه به شــدت كلافه به نظر مى رسيد و 

از طرفى بابت از دســت دادن شغلش بسيار نگران بود 

خاطرنشــان كرد: روز بعد راهى بانك شدم تا ببينم اين 
مبالغ چطور از حسابم برداشت شده است و آيا كسى جز 

من به اين حساب بانكى دسترسى دارد يا خير؟

رئيس بانك پس از بررسى هاى مقدماتى به من اعلام كرد 

كه چند وقتى است كه رمز دوم يا همان رمز اينترنتى 
كارت بانكى ام فعال شــده اســت و مبالغى به صورت 

اينترنتى از حساب بانكى من برداشت شده است.

زن جــوان گفت: وقتى فهرســت دقيق برداشــتها و 
پرداختهاى بانكــى را گرفتم و زمان دقيق فعال كردن 

رمز دوم بانكى را متوجه شــدم تمام برداشتهاى غيرمجاز 

از حسابم پس از فعال شدن رمز اينترنتى و بصورت خريد 

اينترنتى برداشت شده اســت، اما هنوز اين پرسش برايم 

مطرح بود كه چه كسى و چقدر اينكار را انجام داده است؟ 

چه كسى است كه قصد دارد با سرقت از حساب بانكى براى 

من دردسر درست كند و امنيت شغلى ام را به خطر بيندازد.

پس از ثبــت اظهارات زن جوان مأموران پليس فتا پرونده 

را در دســتوركار قرار دادند و تلاش براى شناسايى، رديابى 

و دستگيرى ســارق اينترنتى آغاز شــد، مأموران پس از 

بررسى هاى فنى و تخصصى و عمليات ردزنى به خانه زن 

جوان رسيدند، محلى كه برداشت هاى اينترنتى از آنجا انجام 

شده بود. آنها زن جوان را فراخواندند و از او خواستند در اين 

خصوص توضيح دهد كه چرا سرنخ سرقتهاى اينترنتى به 

خانه خودش ختم مى شود. اين مسئله بهت و حيرت زن را 

دو چندان كرد چرا كه جز او و پســر هشت ساله اش كسى 

در آن خانه زندگى نمى كرد او مطمئن بود كه كار خودش 

نيست اما مشــكوك شدن به پسر 8 ساله اش را هم دور از 
ذهن مى دانست.

مأموران اما پس از گفت و گو با زن مالباخته بيكار ننشستند و 

عمليات را ادامه دادند تا اينكه سرنخهاى جديدى به دست 

آوردند كه نشــان مى داد سارق اينترنتى حساب زن جوان 
كسى جز پسر 8 ساله اش نيست.

مأموران از زن جوان خواســتند كه همراه پسرش به مركز 

پليس مراجعه كند تا در گفت و گو با اين كودك راز سرقتها 

فاش شود، پسر 8 ساله زمانى كه در مقابل افسر بازجو قرار 

گرفت پس از بيان نصايح و ارشــادات پليسى گفت: زمانى 

كه مادرم در خانه نيست براى رفع تنهايى سراغ بازى هاى 

اينترنتى مى روم، يكــى از بازيهايى كه من را بخود جذب 

كرده است و به آن انس گرفته ام بازى كلش آف كلنز است، 

اما در اين بازى جذاب با يك مشــكل مواجه شدم، براى 

رفتن به مراحل بالاتر بايــد پولى پرداخت مى كردم كه 

در توانم نبود، مادرم آنقــدر به من پول توجيبى مى داد 

كه خرج خورد و خوراكم مى شــد و نمى توانستم با آنها 

به مرحله بعد بروم. با دوســتانى كــه در بازى پيدا كرده 

بودم مشــورت كردم كه يكى از آنها به من پيشنهاد داد 

از كارت بانكى والدينم اســتفاده كنم، او گفت كه چون 

به مرور برداشت مى كنى كسى متوجه نخواهد شد، اين 

همبازى اينترنتى كه سن و سالش از من بزرگتر بود سپس 

بــه من ياد داد كه چگونه كارت بانكى مادرم را بردارم و با 

حضور در يك عابر بانك رمز دوم يا همان رمز اينترنتى اش 

را فعال كنم، بعد بدون اينكــه به مادرم چيزى بگويم از 
حسابش خرج كرده و به مراحل بعدى بازى بروم.

من چند روز در مقابل حــرف او مقاومت كردم اما وقتى 

مى ديدم كه چقدر دوســتانم به مراحــل بعدى مى روند 

وسوســه شــدم براى يكبار اينكار را امتحان كنم، اما اين 

وسوســه ديگر دست از جانم برنداشت و هر بار كه نياز به 

پول داشــتم شيطان گولم مى زد و سراغ برداشت از كارت 

بانكى مادرم مى رفتم، حتى به بعضى از دوستانم در بازى 
هم كمك مى كردم.

كودك 8 ساله در ادامه گفت: حساب و كتاب پولها دستم 

نبود و فكر مى كردم كه خيلى برداشــت نكردم، از طرفى 

چون ماه اول مادرم چيزى نگفت باور كردم كه دوســتم 

راست گفته و كسى متوجه برداشت هاى اينترنتى از حساب 

بانكى نمى شــود پس در مراحل بعــدى و ماههاى بعدى 

ارقام درشت ترى برداشت مى كردم. امروز كه فهميدم 7/5 

ميليون پول مادرم را به باد دادم و كارش را به خطر انداختم 

خيلى پشيمانم و فهميدم كه نبايد به حرفها و وسوسه هاى 
شيطانى دوستانم توجه كنم.

 زن باورش نمى شد، وقتى 
كه حســاب و كتابهاى شــركت را تحويل مدير داد روى

    برخى مبالغ خط كشــيده شده بود، در پايان هم درج 

شده بود كه اين مبالغ مربوط به حسابهاى شركت نيست و 

برداشت شخص جنابعالى بوده است. كار هزار و چند هزار 

تومان هم نبود كه گمان كند خريد اينترنتى انجام داده و 

 ميليون تومان پول بود كه بايد به 

زن جوان هر چه با خودش فكر كرد كه چه طور مى شود 

چنين پولى خرج شــده باشد و او خبردار نشود نتوانست 

خودش را قانع كند. زن جوان سالها بود كه در اين شركت 

كار مى كرد و مدير شــركت از همه جهــت به او اعتماد 

داشــت، اما اكنون به اين اعتماد خدشه وارد شده بود، زن 

هم كه اين اعتماد را خدشه دار و شغلش را در معرض خطر 

مى ديد دنبال راهى مى گشت تا اثبات كند كه برداشتهاى 

گاه و بيگاه از حساب شركت كار او نبوده است، پس راهى 

دادگســترى شد و از عامل برداشــت از كارت بانكى اش 
رمز دوم بانكى را متوجه شــدم تمام برداشتهاى غيرمجاز 

خط قرمز: معاون مبارزه با جرايم جنايي پليس آگاهي 
تهران بزرگ از وقوع يك نزاع و درگيري ناشي از تصادف 
دو دســتگاه خودرو در اتوبان آزادگان كه قتلى را در پى 
داشت، خبر داد و گفت عامل درگيرى مرگبار شناسايى 

و دستگير شد. 
ســرهنگ كارآگاه حميد مكرم گفــت: در درگيري بين 
سرنشين خودرو پرايد عبوري با راننده خودرو روآ ، راننده 
پرايد پس از تخريب شيشــه هاي خــودرو روآ و مجروح 
نمودن راننده آن از ناحيه سر، از محل متواري مى شود. 

كارآگاهان اداره دهم پليس آگاهي ضمن شناســايي و 
تحقيق از شــاهدان صحنه درگيري اطلاع پيدا كردند 
كه يكي از شــاهدان با گوشي تلفن همراهش اقدام به 
فيلمبــرداري از صحنه درگيري نمــوده كه با تصاوير 

بدســت آمده از صحنه درگيري ماهيت راننده خودرو 
پرايد به شــماره انتظامي معلوم مورد شناســايي قرار 

گرفت. 
معاون مبارزه با جرايم جنايي پليس آگاهي تهران بزرگ 
با اشاره به اينكه متهم پس از وقوع قتل متوارى مى شود، 
گفت: متهم در 27 خرداد با حضور در اداره دهم ويژه قتل 
خودش را به پليس معرفي و تسليم كرد؛ و در اظهاراتش 
گفت: «شب حادثه ترافيك شديدي به علت تصادف بين 
دو دســتگاه خودرو خــاور و روآ در اتوبان آزادگان ايجاد 
شده بود؛ در حين عبور از كنار آنها بودم كه از راننده روآ 
درخواست كردم تا نسبت به بازگشايي اتوبان اقدام نمايد 
و همين موضوع موجب درگيري من با راننده روآ شد؛ و 
با چوب دستي شيشه هاي آن را شكستم و بعد ضربه اي 

محكم به سرراننده آن زدم؛ راننده روآ با سري خون آلود 
روي زمين افتاد و من كه تازه متوجه كارم شده بودم ، به 

سرعت با خودرو از محل متواري شدم.»
بــا اعتراف اوليه متهم به ارتكاب جنايت، قرار بازداشــت 
موقت ازســوي بازپرس پرونده صادر و متهم جهت انجام 
تحقيقات تكميلــي در اختيار اداره دهم ويژه قتل پليس 

آگاهي تهران بزرگ قرار گرفت.

 فيلم تلگرامى قاتل فرارى را لو داد

خط قرمز: جوانى21 ساله به علت عدم آشنايى با فنون شنا هنگام شنا در سد خاكى 
شهرستان تفرش دچار غرق شدگى شد و جان خود را از دست داد. 

سرهنگ روح الدين يوسف وند رئيس پليس شهرستان تفرش گفت: عصر روز گذشته 
گزارشى مبنى بر غرق شدگى فردى در سد خاكى شهرستان به مركز فوريت هاى 110 
اين شهرستان اعلام شد. رئيس پليس شهرستان تفرش افزود: با اعلام اين خبر بلافاصله 
تيم هاى امدادى و مأموران انتظامى در محل حادثه حاضر شــدند كه شاهدان حادثه 
اذعان كردند فرد حادثه ديده براى شنا داخل آب رفته كه به علت عدم مهارت در شنا 

كردن، در آب غرق شده و جان خود را از دست داده است.
وى در پايان اظهار كرد: با تلاش نيروهاى امدادى جســد بعد از گذشت ساعتى از آب 

خارج و براى بررسى بيشتر به پزشكى قانونى منتقل شد.

شناى مرگ جوانى 21 ساله در سد تفرش

خط قرمز: زنى كه مادرشــوهر خــود را از 
ترس افشــاى ارتباط پنهانى، با همدســتى 
مردى غريبه به قتل رسانده و جسدش را در 
چاه انداخته بــود، بزودى در دادگاه محاكمه 
مى شــود.  اســفند 89، مردى با مراجعه به 
يكى از كلانترى هاى پايتخت از ناپديد شدن 
ناگهانى مــادرش خبــر داد و گفت: «محل 
سكونت ما در آبيك قزوين است. مادرم چند 

روز پيش براى ديدن آشنايانمان به تهران آمد اما به طور ناگهانى ارتباطش با ما قطع شد.» با 
ثبت اين شكايت، تحقيقات كارآگاهان از خانواده شاكى آغاز و در همان ابتدا مشخص شد يكى 
از عروس هاى خانواده به نام ناهيد با مادرشوهرش اختلافات شخصى دارد.  با كسب اين سرنخ، 
ناهيد به كلانترى احضار و در بازجويى ها پرده از سرنوشت هولناك مادرشوهرش برداشت. او 
گفت: «از مدتى قبل با مردى به نام سامان آشنا شده بودم. ارتباط ما در حد رفت و آمد عادى 
بود اما يك روز كه با هم قرار داشــتيم، مادرشــوهرم ماجرا را فهميد. ترسيدم همه چيز را به 
همسرم بگويد براى همين با همدستى سامان، او را به بهانه مهمانى به تهران كشانديم و پس 
از كشتنش، جسد او را در چاهى اطراف تهران انداختيم.» پس از اعتراف ناهيد، سامان نيز در 
مخفيگاهش شناسايى و دستگير شد.  او محل اختفاى جسد را به مأموران نشان داد اما جسد 
به حدى متلاشــى شده بود كه تحقيقات ابتدايى پزشكى قانونى در كشف علت اصلى مرگ 
ناكام ماند. سرانجام پس از مدتى جزئيات پرونده تكميل شد و براى رسيدگى در اختيار دادگاه 

كيفرى استان تهران قرار گرفت. جلسه دادگاه در آينده نزديك برگزار مى شود.

قتل مادرشوهر از ترس افشاى راز سياه عروس

 زنى كه مادرشــوهر خــود را از 
ترس افشــاى ارتباط پنهانى، با همدســتى 
مردى غريبه به قتل رسانده و جسدش را در 
چاه انداخته بــود، بزودى در دادگاه محاكمه 
، مردى با مراجعه به 
يكى از كلانترى هاى پايتخت از ناپديد شدن 
ناگهانى مــادرش خبــر داد و گفت: «محل 
سكونت ما در آبيك قزوين است. مادرم چند 



خط بين الملل

دردسر خرافات پيرزن 
براى 150 مسافر هواپيما 

خط قرمز: انداختن چند ســكه 
داخل موتور هواپيمــاى يكى از 
خطــوط پروازى چيــن موجب 

تأخير چند ساعته در پرواز شد. 
يكى از مسافران مسن اين هواپيما 
در چيــن براى خوش شانســى 
چنديــن ســكه داخــل موتور 
هواپيما انداخت كه مسافران پس 
از پى بردن به موضوع كادر پرواز 

را در جريان اين اتفاق گذاشــتند. كادر پرواز هواپيما پس از آنكه متوجه اقدام 
اين مسافر شدند 150 سرنشين هواپيما را تخليه كرده و بررسى داخل موتور 
هواپيما را آغاز كردند. اين كار موجب شد پرواز براى مدت پنج ساعت به تأخير 
افتد. به نوشــته اينديپندنت، اين مسافر پس از آنكه به بازداشت پليس چين 

درآمد گفت كه براى ايمنى سفر اقدام به اين كار كرده است.

آزار و اذيت زشت دختران محجبه 
در سفر آموزشى  

 خط قرمز: دختران مســلمان 
مدرســه اى در برلين كه حجاب 
داشتند، در ســفرى آموزشى به 

لهستان مورد آزار قرار گرفتند. 
اين افراد در جريان سفر آموزشى 
درباره هولوكاســت به لهستان، 
بشدت به وســيله مردم محلى 
مورد آزار و اذيت قرار گرفتند و 

به آنها آب دهان پرتاب شد.  دختران دانش آموز گفتند كه به آنها اجازه ورود به 
مغازه ها داده نشد و حتى در شهر لوبلين با چاقو تهديد شدند.

ايــن دانش آموزان همچنين پليس را متهم كردند كه بدون اينكه كارى انجام 
دهد، فقط نظاره گر بود. اما پليس محلى اعلام كرده اســت كه هيچ شكايتى 
دريافت نكرده است. يكى از اين دختران به راديو آلمان گفت كه وقتى صداى 
صحبت كردن وى به زبان فارسى شنيده شده از او خواسته شده تا فروشگاه را 
ترك كند. دخترى ديگر هم گفت كه مردى در خيابان به سمت او تف انداخت 

و اين در حالى بود كه پليس هم با فاصله كمى آنطرف تر فقط نظاره گر بود.
فرد ديگرى گفت كه زنى به ســمت او آمده و در حالى كه بر ســرش فرياد 

مى كشيده، نوشيدنى خود را بر او و دوربينش پاشيده است.
مســئول نهادى كه اين سفر را ترتيب داده است اعلام كرد كه از اين اقدامات 

شوكه شده و به سفارت لهستان در برلين شكايت خواهد كرد.

خانم پليس داعشى 
هووى خود را گردن زد!  

خط قرمز: يــك زن كه در منطقه مكحول اســتان صلاح الدين عراق عضو 
نيروهاى پليس داعش است، هووى خود را از پشت گردن سر بريد. 

به نقل از شبكه السومريه اقدام اين زن از روى حسادت نسبت به زنى كه يك 
ماه قبل هووى او شده بود صورت گرفت.

اقدام زشت و هولناك 
با خانم بازيگر 

خط قرمز: مرد 50 ساله به اتهام 
قتل بازيگــر زن و دو فرزندش به 
حبس ابــد محكوم شــد.  آرتور 
سيمپســون كنت، به اتهام قتل 
بريتانيايى  بازيگر  بليك»  «سايان 
و دو فرزندش بازداشــت شــده 
بود. ســايان بليك 43 ساله و دو 
فرزندش زاكارى 8 ساله و آمون 

4 ساله در دسامبر سال 2015 به طرز وحشتناكى به قتل رسيدند. آرتور هنگامى 
كه متوجه شــد سايان قصد جدايى دارد دست به اين جنايت وحشتناك زد. بر 
اساس اسناد موجود در دادگاه متهم نخست با يك تبر كوچك ضربه اى به سر 
ســايان زده كه منجر به بيهوشى وى شده است سپس با ضرب گلوله در ناحيه 
گردن قربانيان را به قتل رساند. متهم اجساد قربانيان را در گورهاى كم عمق در 
باغچه خانه شان دفن كرده بود. احتمال مى رود حكم متهم از حبس ابد تا 40 
سال تقليل يابد چرا كه به اعتقاد قاضى دادگاه 40 سال زندان كافى است، اين در 
حاليست كه متهم ضمن اعتراف به قتل اذعان مى دارد از حكم خود راضى است.

آزادى زن 103 ساله از زندان 
 خط قرمــز: اداره زندان عمومى 
استان اســيوط مصر خانم فتحيه 
عبدالعــال بخيــت ابوحشــيش، 
اين  زندان هاى  زندانى  مسن ترين 
كشور را آزاد كرد.  خانم ابوحشيش 
103 ساله كه به اتهام قتل فرزند به 
25 سال زندان محكوم شده بود، 
پس از عفو 502 زندانى از ســوى 
عبدالفتاح سيسى، رئيس جمهور 

مصر به مناســبت عيد فطر آزاد شد. براســاس اين گزارش، آزادى وى به دليل 
وضعيت جسمى نامناسب و پس از تحمل 13 سال حبس صورت گرفته است.

34 زخمى در حادثه خروج قطار شهرى 
نيويورك از ريل  

خط قرمز: بر اثر خروج يك قطار از ريل در نيويورك دســت كم 34 نفر دچار 
جراحات جزئى شدند.  بنابر اعلام مقامات محلى نيويورك به دنبال خروج اين 
قطار شهرى از ريل 34 نفر زخمى شده و ساير مسافران همچنين به دليل پر 

شدن واگن ها از دود مجبور به تخليه قطار شدند.
گزارش ها حاكيست اين قطار شهرى با ديوار تونل برخورد كرده كه در پى آن 
دو واگن قطار از ريل خارج شدند. دفتر مديريت مواقع اضطرارى نيويورك اعلام 

كرده كه علت وقوع حادثه در دست بررسى است.
به دنبال وقوع اين حادثه حركت قطارها و خدمات رســانى در برخى خطوط 
متروى نيويورك متوقف شد. به گزارش خبرگزارى رويترز، سيستم قطارهاى 
شهرى نيويورك كه در روزهاى معمولى بيش از پنج ميليون مسافر را جابه جا 
مى كند در ماه هاى اخير به دليل تأخير زياد در حركت قطارها و زيرساخت هاى 

نامطلوب مورد انتقاد فزاينده قرار گرفته است.
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آشنايى مجازى به اخاذى 
حقيقى انجاميد!

خط قرمز: خانمى كه با ايجاد ارتباط با فردى ناشناس در 
يكى از شبكه هاى اجتماعى مورد اخاذى قرار گرفته بود با 

تلاش پليس فتا كاشمر، شناسايى و دستگير شد.
سرهنگ حسن هوشــنگى جانشين فرماندهى انتظامى 
شهرستان كاشــمر در تشــريح اين خبر گفت: خانمى 
جوان با در دســت داشتن مرجوعه قضايى به پليس فتا 
اين شهرســتان مراجعه و بيان داشت در فضاى مجازى 
شبكه اجتماعى تلگرام با فردى ناشناس آشنا شده و پس 
از برقرارى رابطه دوستى در فضاى مجازى با وى با توجه 
به اينكه در چندين مرحله تصاوير شخصى و خانوادگى 
خود را براى آن فرد فرســتادم، وى من را تهديد نموده 
در صورتى كه مبالغ درخواستى را به حساب ايشان واريز 
نكنم تصاوير شخصى و خانوادگى من را در فضاى مجازى 
منتشر خواهد كرد؛ لذا مراتب به صورت ويژه در دستوركار 

كارشناسان پليس فتا اين فرماندهى قرار گرفت.
هوشنگى ادامه داد: كارشناسان پليس فتا در مدت زمان 
كوتاهى با انجام اقدامات فنى و پليســى، فرد مورد نظر 
را شناســايى و با توجه به اينكه ساكن يكى از شهرهاى 
همجــوار بود با هماهنگى مقام قضائى طى يك عمليات 
غافلگيرانه در حالى كه متهم با شكســتن شيشــه هاى 
مخفيگاهــش قصد فرار داشــت، با اقــدام قاطع پليس 

دستگير و به مقر پليس فتا منتقل شد.
وى افزود: متهم به نام «اسماعيل» 24 ساله، در ابتدا منكر 
بزه انتسابى بود ولى در مواجهه با دلايل متقن پليس ناچار 
به اعتراف شد و اقرار كرد در فضاى مجازى با شاكيه آشنا 
و پس از جلب اعتماد وى تصاوير خانوادگى و خصوصى 
وى را دريافت و در فرصت مناسب اقدام به اخاذى مبلغ 
5 ميليون ريال وجه نقد و همچنين دو عدد گوشى تلفن 
همراه كردم. وى خاطرنشان ساخت: دو عدد گوشى تلفن 
همراه از مخفيگاه وى كشف و ضبط و متهم پس از انجام 
تحقيقات تكميلى جهت سير مراحل قانونى راهى دادسرا 
كه در نهايت با صدور قرار مناســب توسط قاضى، راهى 

زندان شد.

دستگيرى آدم ربايان چابهار 
راز قتل دو تبعه پاكستان را 

فاش كرد
قرمــز:  خــط 
پليس  كارآگاهــان 
چابهار، ضمن آزادى 
يك فرد ربوده شده 
راز قتــل دو تبعــه 
كشور پاكستان را نيز 

كشف كردند.
ارديبهشت  يازدهم 
ماه ســال جارى در 

پى دريافت گزارشى مبنى بر آدم ربايى مردى 27 ساله در 
يكى از خيابان هاى شهرستان چابهار، بررسى هاى گسترده 
و تخصصى توسط تيم هاى اطلاعاتى و كارآگاهان پليس 

آغاز شد.
آدم ربايــان پس از ربايش اين فرد، طى تماس با خانواده 
وى، خواستار دريافت مبلغ يك ميليارد و پانصد ميليون 

ريال براى آزادى وى شدند.
كارآگاهــان پليس در پايش هاى ميدانى و انجام اقدامات 
تخصصى، ردپاهايى از يك موتور ســوار در زمان ربايش 
را به دســت آوردند و در تعاقب اشراف اطلاعاتى هويت 
اين فرد را شناسايى كرده و در يك عمليات غافلگيرانه در 

چابهار وى را دستگير كردند.
اين فرد در تحقيقات تخصصى كارآگاهان پليس به ربايش 
جوان 27 ســاله با همكارى دو نفر ديگر و ســركردگى 
يك ســارق حرفه اى اعتراف كرد، مأموران پليس در يك 
عمليات غافلگيرانه با شناسايى محل نگهدارى فرد ربوده 
شده، ضمن دستگيرى دو متهم ديگر پرونده، فرد ربوده 

شده را نيز آزاد كردند.
عامل اصلى اين آدم ربايى يك تبعه كشور پاكستان بوده 
و پس از وقوع جرم مدام محل اختفاى خود را تغيير مى 
داد، كارآگاهان پليس،ايــن فرد را نيز طى يك عمليات 
غافلگيرانه در چابهار دستگير كرده و در بازرسى از محل 
اختفاى اين آدم ربا، يك قبضه ســلاح كمرى و مهمات 

مربوطه و مقاديرى مواد مخدر را كشف كردند.
اين متهم حرفه اى و ســابقه دار در تحقيقات كارآگاهان 
پليس ضمــن ربايش اين فرد به ارتــكاب دو فقره قتل 
مسلحانه در كشور پاكســتان و درگيرى و تيراندازى به 
ســمت پليس پاكســتان اعتراف كرد و تحقيقات از وى 

همچنان ادامه دارد.

قتل مرموز زن جوان 
در خراسان جنوبى  

خط قرمز: فرمانده انتظامى شهرستان طبس از پيدا شدن 
جسد مردى در چاهى در حوالى زيباشهر طبس و زنى در 

پارك جنگلى شهرستان طبس خبر داد. 
سرهنگ جلاليان فرمانده انتظامى شهرستان طبس گفت: 
جسد پيدا شده متعلق به زنى جوان است كه بر اثر اصابت 
ضربات جسم سخت به سر و اصابت شى نوك تيز به چند 

جاى بدن به قتل رسيده است.
وى بيان كرد: جمعيت زيادى در محل كشف جسد دوم 
حاضرند و بنابه دستور بازپرس حادثه اجازه تصويربردارى 
به هيچ كســى داده نشده اســت. جلاليان افزود: هنوز 
جســد دوم از چاه بيرون نيامده است و مأموران در حال 
خاكبردارى درون چاه هستند. فرمانده انتظامى شهرستان 
طبس گفت: حجم زيادى بلوك روى جســد اســت كه 
بلوك ها يك به يك از چاه خارج مى شــود و سيم بكسل 
جرثقيل 6 متر به داخل چاه برده شــده است. همچنين 
ابراهيمى بازپرس دادگســترى طبــس تجمع مردم در 

صحنه حادثه را مخل كار و رسيدگى به موضوع دانست.
ابراهيمى با بيان اينكه پليس در حال بررســى جزئيات 
اين حادثه است افزود: علت و زمان مرگ منوط به نظريه 

پزشكى قانونى خواهد بود.
وى اظهار كرد: جزئيات اين حادثه پس از بررســى هاى 
فنى پليس و چگونگى قتل پس از اعلام نظر پزشــكى 
قانونى اعلام مى شود. شنيده ها حاكى از اين است كه اين 
مقتولان زن و شــوهر بوده اند و مقتول قبلا مقنى بوده و 
مدتى است در يكى از بنگاه هاى معاملاتى به عنوان شاگرد 

فعاليت داشته است.

خط خبر
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خــط قرمز- كاهانى مقــدم: جوان 
معتادى كه در پوشــش گدايى به منازل 
خالى از سكنه مشهد دستبرد مى زد، با 
همكارى يكى از شهروندان به دام پليس 

افتاد.
گزارش خبرنگار ما به نقل از رئيس پليس 
مشهد حاكى است دستگيرى اين سارق 
گدانما به دنبال وقوع چند فقره ســرقت 
منزل در محدوده بلوار ســجاد و امامت 
اين شهر در دستوركار سركلانترى غرب 

مشهد قرار گرفت.
ســرهنگ محمد بوســتانى گفــت: در 
همين راستا اكيپى از مأموران كلانترى 
سجاد وارد عمل شــده و در تحقيقات 
خود متوجه شــدند فــردى گدانما كه 
صورت خود را با ماسك پوشانده بوده به 
منازل مسكونى مراجعه كرده و با به صدا 

درآوردن زنگ خانه ها و در صورت غيبت 
ساكنان وارد منزل شده و اقدام به سرقت 

كرده است.
وى خاطرنشــان كرد: مأمــوران پليس 
ســپس با بازبينى تصاوير ضبط شــده 
برخى دوربين هــاى كنترلى آيفون ها به 
ســرنخ هايى در اين باره دست يافتند و 
اندك زمانى بعد با همكارى آگاهانه مالك 
يك آپارتمان مســكونى، اين متهم را در 

حال ارتكاب سرقت به دام انداختند.
وى گفت: اين متهم كه جوانى 34 ساله و 
معتاد است و چند روز قبل نيز به آپارتمان 
طبقه دوم اين مجتمع مسكونى دستبرد 
زده بود، پس از دستگيرى و مواجهه با ادله 
و مستندات محكم مأموران بناچار لب به 
اعتراف گشــود و گفت كه تاكنون به 10 
منزل مسكونى در پوشش گداى خيابانى 

دستبرد زده است.
فرمانــده انتظامــى مشــهد در ادامه از 
دستگيرى عامل ســرقت هاى سريالى از 
پروژه هاى ســاختمانى در بلوار امامت و 
سجاد خبر داد و گفت: مأموران كلانترى 
ســجاد مشــهد در پيگيرى پرونده اين 
سرقت ها با انجام گشت هاى نامحسوس 
توانســتند متهم كه مردى جــوان و به 
موادمخــدر صنعتى (كريســتال) معتاد 
اســت، را در حال ارتكاب جرم دستگير 
كنند. اين متهم نيز در بازجويى ها به 10 

فقره سرقت اعتراف كرده است.
ســرهنگ بوستانى با بيان اينكه احتمال 
دارد اين دو سارق در ديگر مناطق مشهد 
نيز مرتكب سرقت هاى مشابه شده باشند، 
افزود: تحقيقات پليسى به منظور كشف 
ديگــر اقدامهاى مجرمانــه و همچنين 
شناســايى و دستگيرى همدستان آنها و 
نيز مالخران اموال مســروقه همچنان در 

حال انجام است.
وى با تأكيد بر اينكه استفاده از تجهيزات 
ايمنى و بازدارنده در منازل مســكونى و 
پروژه هاى ســاختمانى نقش مؤثرى در 
پيشــگيرى از ســرقت ها دارد، گفت: در 
بررسى ســوابق دو متهم دستگير شده، 
بى توجهى خانواده هاى آنان به شيوه هاى 
صحيح فرزندپرورى و اعتياد اين دو جوان 
به موادمخدر صنعتى در سوق دادن آنها 
به سمت سرقت براى تأمين هزينه هاى 
اعتياد آشكار است كه جا دارد خانواده ها 
هوشيارى و مراقبت بيشــترى به خرج 
داده و راههاى انحراف فرزندانشــان را از 

بين ببرند.
*هفتمين لكه ســياه در پرونده دو 

سارق پررو
خبر ديگرى به نقل از جانشين فرمانده 
انتظامى مشــهد حاكى است، دو جوان 
موتورســوار كه در محــدوده خيابانهاى 
كاشــانى و عبادى مرتكب ســرقت هاى 
خيابانى مى شدند، دقايقى پس از آخرين 

جرم خود دستگير شدند.
ســرهنگ على اكبر حســين پور گفت: 
مأمــوران دايره آگاهى كلانترى شــهيد 
هاشــمى نژاد مشــهد در جريان اجراى 
مرحلــه ديگرى از طرح تشــديد مبارزه 
با ســرقت هاى وســايل داخل خودرو و 
كيــف قاپى و انجام تحقيقات گســترده 
به سرنخ هايى دست يافتند كه منجر به 
چهره زنى دو جوان موتورســوار سارق و 

كيف قاپ شد.
اين مأموران ســپس با انجام گشت هاى 
هدفمنــد و چنــد ســاعت كنتــرل و 
مراقبت هاى نامحســوس دو متهم را كه 
كيف دســتى خانمى جوان را ربوده و در 

حال فرار بودند دستگير كردند.
متهــم اصلى پرونده جوانى 32 ســاله و 
داراى چهار فقره ســابقه كيفرى اســت 
و همدســت 44 ســاله او دو فقره سابقه 
كيفرى دارد. در بررســى هاى بعدى نيز 
مشخص شــد كه موتورســيكلت مورد 
استفاده اين سازمان هم سرقتى است كه 
تحقيقات پليسى براى كشف ديگر جرايم 
و ســرقت هاى انجام شده توسط آنها در 

حال انجام است.

گداى نقابدار سارق منازل غرب مشهد بود

خط قرمز: نوزدهم خرداد ماه امسال نيروهاى بسيج هنگام 
ايست و بازرسى در حوالى منطقه افسريه به يك خودروى 
ماكسيما با چهار سرنشــين مرد مشكوك شده و دستور 
ايست دادند، نيروهاى بسيج هنگام بازرسى خودرو متوجه 
آثار ضرب و شــتم روى بدن يكى از سرنشينان شدند كه 
بين دو سرنشين در عقب خودرو نشسته و سكوت كرده بود 
همچنين در بازرسى از خودرو دو دستگاه بى سيم تقلبى 
كشف شــد كه حكايت از آن داشت سرنشينان ماكسيما 
در پوشش مأمور پليس مرد مجروح را ربوده اند. نيروهاى 
بسيج در تحقيقات از مرد مجروح متوجه شدند وى ساعتى 
قبل توسط سه مرد ديگر (سرنشينان ماكسيما) ربوده شده 
است، در نهايت سرنشيان ماكسيما بازداشت و به مأموران 

انتظامى تحويل داده شدند.
مرد مجروح (شــاكى) كه بهرام نام داشت در اظهاراتش 
درباره جزئيات آدم ربايى به مأموران گفت: اهل شهرستانى 
در غرب كشــور هســتم اما در تهــران كار مى كنم، در 
فروردين ماه سال 95 شارژ تلفن همراه خريدم و اشتباهى 
شارژ را براى شخص (شماره  تلفن همراه) ديگرى فرستادم 
و بلافاصله با آن شــماره تماس گرفتم كه فهميدم خط 
تلفن همراه متعلق به دخترى به نام سوسن است و وى نيز 

اهل روستايى در نزديكى شهرستان ما است.
وى ادامه داد: همين اتفاق باعث آشــنايى من با سوسن 
شد، مدتى بعد از آشــنايى با هم تلفنى ارتباط داشتيم 
تا اينكه با هم  قرار ملاقات گذاشتيم، زمانيكه سوسن را 
ديدم از او خواستگارى كردم، سوسن نيز گفت به تازگى 
در يكى از دانشگاه هاى تهران قبول و دانشجو شده است، 
سوسن گفت قصد دارد براى ادامه تحصيل به تهران برود 
و در نهايت قرار شــد به خواستگارى سوسن بروم، چند 
ماهى از آشــنايى من با سوســن گذشت و با هم تلفنى 
ارتباط داشتيم، بعضى اوقات نيز همديگر را از نزديك و 
در خيابان مى ديدم، من كه حدود 2 ميليون تومان براى 
خرج دانشگاه به سوسن كمك كرده بودم به او پيشنهاد 
دادم  كه با خانواده ام به خواســتگارى اش بروم اما او بهانه 

آورد و گفت نمى خواهد با من ازدواج كند.
بهرام در ادامه اظهاراتش به پليس گفت: زمانيكه بيشتر 
تحقيق كردم  فهميدم سوســن قرار است با مرد ديگرى 
ازدواج كند و در اين مدت فقط من را فريب داده و پولم 

را گرفته است، سرانجام به شهرستان رفتم و از سوسن به 
اتهام كلاهبردارى شكايت كردم، زمانيكه برگه احضاريه 
به دست سوسن رسيد خيلى ناراحت شد، با من تماس 
گرفت و خواست شكايتم را پس بگيرم اما من به او گفتم 

در صورتى رضايت مى دهم كه پولم را پس دهد.
وى افزود: مدتى گذشــت و من پيگير شكايتم بودم تا 
اينكه مدتى قبل دخترى برايم در تلگرام پيام عاشقانه اى 
فرستاد، ابتدا به اين پيام توجهى نكردم اما دختر جوان 
عكســهايش را برايم فرستاد و گفت عكس پروفايل مرا 
ديده و از من خوشــش آمده است، او بسيار اصرار كرد 
تا مرا ببيند، من نيز زمانيكه با اصرارش رو به رو شــدم، 
وسوسه شدم تا اينكه روز حادثه با وى در نزديكى مترو 
طرشت قرار ملاقات گذاشتم، در محل قرار دختر جوانى 
با من تماس گرفت و گفت در يكى از خيابانهاى اطراف، 
خودروى ماكسيمايى منتظرم است،  زمانيكه به خودرو 
نزديك شــدم دختر جوان از داخل خودرو برايم دست 
تكان داد همچنين مردى را ديدم كه با بى سيم در حال 

صحبت بود و نام سرهنگى را تكرار مى كرد.
بهرام اظهاراتش به مأموران را اينگونه ادامه داد: بســيار 
ترسيده بودم و فرار كردم كه سه مرد از داخل ماكسيما 
پياده شده و مرا تعقيب كردند، آنها در نهايت مرا داخل 
كوچه بن بســتى گير انداخته و گرفتنــد، آنها من را به 
شــدت كتك زدند به طوريكه سرم شكست و لباسهايم 
خونى شد، سرانجام نيز مرا به داخل ماكسيما بردند، آنجا 
بود كه فهميدم دختر جوان از طرف سوســن اجير شده 
اســت تا مرا به محل قرار كشــانده و بربايند، آن افراد از 

من خواستند تا شكايتم از سوسن را پس بگيرم،  در حال 
رفتن به مكان نامعلومى بوديم كه نيروهاى بسيج به آنها 

مشكوك شده و بازداشتشان كردند.
اظهارات بهرام درحالى مطرح شد كه متهمان در حضور 
بازپرس امور جنايى تهران منكر آدم ربايى شدند؛ يكى از 
متهمان در اظهاراتش به بازپرس گفت: من ناشر بزرگى 
هستم و تاكنون اصلاً پا در كلانترى نيز نگذاشتم، چند 
روز قبل از حادثه نامزد سوسن كه از دوستان ما است به 
من گفت كه خواستگار قبلى سوسن از وى شكايت كرده 
و قصد دارد در شهرستان آبرويش را ببرد به همين دليل 
از ما خواســت تا شاكى را به منزلمان برده و درباره پس 
گرفتن شكايت با او صحبت كنيم، روز حادثه سوسن از 
طريق يكى از دوســتانش، شاكى (بهرام) را به محل قرار 
كشاند اما بهرام تا ما را ديد فرار كرد بعد نيز دوستانم او را 

گرفتند اما وى را با زور به داخل خودرو نبرديم.
وى ادامه داد: بهرام با ميل خودش ســوار بر خودرو شد 
تا به منزلمــان برويم و درباره شــكايتش حرف بزنيم، 
بى سيمها نيز متعلق به استخر يكى از دوستانم است كه 
براى تعمير به من داده بود، من  قصد سوء استفاده نداشتم 
و بى سيمها فقط براى انجام تعميرات داخل خودرويم بود.

دو متهم  ديگر نيز در بازجويى حرفهاى اين متهم را تاييد 
و اظهارات مشابهى مطرح كردند.

ســرانجام هر ســه متهم اين پرونده با دســتور سجاد 
منافى آذر؛ بازپرس شعبه سوم دادسراى امور جنايى تهران 
بازداشت شده و براى ادامه تحقيقات در اختيار مأموران 

اداره آگاهى قرار گرفتند.

نقشه دختر جوان براى مردى كه شارژ اشتباهى فرستاد

خط قرمز: كيف قاپ حرفه اى كه با ســفر 
به آبادان نقشه هاى تبهكارانه اش را به اجرا 
مى رســاند در يك تعقيب و گريز پليسى 

دستگير شد. 
سرهنگ سيدمحسن تقى زاده رئيس پليس 
آبادان با توجه به سريالى بودن پرونده هاى 

سرقت كيف و گوشى قاپى در سطح شهر 
دســتور داد تا تيمى از مأموران به صورت 
ويژه براى دســتگيرى عامل اين دزدى ها 

وارد عمل شوند.
مأموران در گام نخست تحقيقات پى بردند 
كه جوان موتورسوارى به صورت تنهايى با 
پرسه زنى در خيابان ها اقدام به گوشى قاپى 
و كيف قاپى از طعمــه هايش مى كند كه 
در همين راستا تيم هاى ويژه اى به صورت 
نامحســوس محل هايى را كه سرقت رخ 

داده بود تحت نظر قرار دادند.
تجسس هاى پليســى براى دستگيرى اين 
متهم حرفه اى ادامه داشت تا اينكه شامگاه 
يكشنبه مأموران كلانترى 13 قدس آبادان 
در حال گشــت زنى هاى نامحسوس بودند 

كه پى بردند سارق حرفه اى در خيابان يكم 
احمدآباد اقدام به كيف قاپى از زن جوانى 
كرده است و به سمت منطقه بهار در حال 

حركت است.
بدين ترتيب تيم هاى پليسى منطقه بهار 
را به صورت نامحســوس تحت نظر قرار 
دادند و مشــاهده كردند كه ســارق تك 
رو با ورود به ايستگاه 5 كوى قدس قصد 
كيف قاپى از زن ميانسالى دارد كه در اين 
لحظه مأموران براى دستگيرى متهم وارد 

عمل شدند.
ســارق موتورســوار در اين لحظه با ديدن 
مأموران در حالى كه شــوكه شده بود پا به 
فرار گذاشــت و پس از نيم ساعت تعقيب 
و گريز پليســى متهم جوان كنترلش را از 

دست داد و با موتور روى زمين افتاد.
اين متهم كه در اين مرحله تصميم داشت 
كه با پاى پياده از دست مأموران فرار كند 
مأموران تجسس كلانترى 13 قدس موفق 
به دستگيرى وى شدند و در بازرسى بدنى 
از متهم وسايل سرقتى و يك ساطور بزرگ 

به دست آوردند.
مأموران در ادامــه تحقيقات پى بردند كه 
كيف قاپ حرفه اى در يكى از شــهرهاى 
اطراف آبادان زندگى مى كند و براى اجراى 
نقشــه هاى تبهكارانه اش پاى در اين شهر 

مى گذارد.
بنا به اين گزارش، متهــم براى تحقيقات 
بيشــتر در اختيار مأمــوران پليس آگاهى 

آبادان قرار گرفته است.

وحشت زن آبادانى 
 از حمله مرد ساطور به دست 

پليس  كارآگاهــان 
چابهار، ضمن آزادى 
يك فرد ربوده شده 
راز قتــل دو تبعــه 
كشور پاكستان را نيز 

ارديبهشت  يازدهم 
ماه ســال جارى در 



در اولين تجربه سرمربيگرى

جادوگر، جبارى را به نفت مى برد
 فوتبال  حميد رضا عرب   درآشفتگى مديريتى باشگاه 
نفت تهران و در وضعيتى كه مالكان اين باشگاه با شركت نفت 
اختلاف هاى بسيارى دارند و بسيارى از بازيكنان بابت پرداخت 
نشــدن حقوق خود از متوليان به شــدت گله مى كنند، برخى 
مسئولان اين باشــگاه به دنبال استخدام ســرمربى هستند. 
درهمين راستا صحبت هايى با حميد استيلى شد و اين مربى 

برنامه هاى خود را براى حضور در نفت تهران ارائه كرد.
 استيلى حتى نام دستيارانش را هم مشخص كرده و به مسئولان 
باشگاه نفت داد تا آن ها تصميم نهايى را اتخاذ كنند. اما علايق 
برخى مالكان باشگاه نفت تهران به على كريمى آن ها را به سمت 
جادوگر سابق سرخ ها مى كشــد و آن ها مدام با اين عنصر مهم 

فوتبالى در تماسند تا او را به نفت ببرند. 

*شروط كريمى
على كريمى در اين تماس ها تمام شــروطش را به باشگاه نفت 
تهران اعلام كرد. آنچه براى او مهم اســت اينكه باشگاه بتواند 
تمام حقوق بازيكنان را تســويه كند و بخشى از دستمزدهاى 
فصل جديد را هم بپــردازد. در واقع كريمى ازمالكان باشــگاه 
نفت تهران قول گرفته تا پيش از شــروع تمريــن اين موانع از 

ميان برداشته شود.

*سه ستاره
 اما كريمى يك شرط بزرگ ديگر هم دارد. اينكه مالكان باشگاه 
رقمى را براى جذب 3 بازيكن مطرح كنــار بگذارند تا نفت در 
رقابت هاى ليگ قهرمانان فصل با مشــكل  بى تجربگى مواجه 
نشود. نفتى كه بازيكنانى همچون ايمان مبعلى و محمد قاضى 

را ازدست داده است. 

*جادوگر  آبى
كريمى براى بهبود وضعيت فنى نفت تهران دست گذاشته روى 
بازيكنى كه آبى ها دست رد به ســينه اش كوبيده اند. او كسى 
نيســت جزمجتبى جبارى. مرد محبوب هواداران استقلال كه 
بسيارى دوست داشــتند اين بازيكن را بار ديگر با لباس آبى ها 
در ميدان مشاهده كنند.  منصوريان اما به دلايلى كه بارها گفته 
شــده علاقه اى به بازگرداندن مجتبى جبارى ندارد. درهيئت 
مديره استقلال اما اين محمد حسين قريب است كه به شدت 
علاقه دارد جبارى به استقلال بازگردد. چنانچه اين عضو مهم 
و تاثيرگذار باشگاه استقلال موفق نشود جبارى را به استقلال 
بازگرداند آنگاه بايد اين بازيكن را در تركيب نفت تهران ببينيم. 
البته حضور مجتبى هم منوط به حضورعلى كريمى اســت كه 
نزديكان به جادوگر ظهر ديروز گفتند كار او با نفت تمام شــده 

و بايد ورود وى را به عرصه مربيگرى آن هم به عنوان سرمربى 
باشگاه نفت تهران قطعى بدانيم. حتى گفته شد او با امامى فر هم 

براى دستيارى به تفاهم رسيده است.

*آغاز مذاكرات
درهمين راســتا ديروز تماسى ازطريق واســطه ها و دوستان 
مشترك ميان اين دو برقرار شــد و دو طرف وقتى صداى هم را 
شنيدند گپ و گفت را آغاز كردند و ســرانجام اين مكالمه اين 

شد كه جبارى طى روزهاى آينده پاسخ على كريمى را بدهد. 
جبارى شديدا علاقمند است كه با كريمى درنفت تهران كاركند. 
همكارى جالب توجهى كه شــايد منجر بــه خلق صحنه هاى 

بديعى درفصل آتى شود.

ورزش: مجيد جلالى سرمربى پيكان درخصوص جذب 
بختيار رحمانى آن هم در شرايطى كه  اين بازيكن فصل 
چندان خوبى را پشت سر نگذاشت گفت: بختيار در اين 
چندسال يكى از بازيكنان خوب فوتبال ما بوده است. او فقط 
كمى فصل گذشته نزول كرد و حتى زمانى كه از تراكتور 
سازى جدا شد كيفيت بسيار خوبى داشت و اين تيم هم 
خواهان حفظ او بود. شــرايط بختيار در اســتقلال طبق 
خواســته هاى او پيش نرفت ولى در فولاد عملكرد نسبتا 
خوبى داشت . به نظر من او مى تواند در پيكان فصل خوب 

و بزرگى داشته باشد. من به رحمانى ايمان و اعتقاد دارم .
جلالى در مورد اين كه آيا باشــگاه پيــكان براى جذب 
رحمانى بيش از حد دست به جيب شده است گفت:اصلا 
اينطور نيست و سقف قراردادهاى پيكان 600 ميليون 
تومان است. من حساســيت زيادى درمورد تعادل روى 
مبالغ قرارداد ها دارم و حتى باشــگاه هم در اين زمينه 
حساسيت دارد. شايد بختيار پيشنهاد هايى داشت كه 
بالاتر از پيكان بود ولى او دوست داشت كه با ما كاركند و 
من هم علاقه به جذب اين بازيكن داشتم. جلالى اينطور 
ادامه داد: بختيار براى فصل آينده اشتياق و انگيزه بسيار 
زيادى دارد و مى خواهد يك فصل فوق العاده را داشته 

باشد.

**رحمانى 600 ميليونى
بختيار در خصوص پيوستن به اين تيم تهرانى مى گويد: 
من چندبار مذاكراتى را با مسئولان اين باشگاه و همچنين 
آقاى جلالى انجام دادم. دوســت داشتم در فصل آينده 
جايى بازى كنم كه آرامش داشــته باشم و اين موضوع 
براى من بسيار مهم بود. پيكان باشــگاه خوبى است و 
احســاس كردم كه مى توانم روزهاى خوبــى را در اين 
تيم داشته باشم. از طرفى خيلى چيزها را مديون جلالى 
هستم و زمانى كه جوان تر بودم او بالاى سر من بود. در 
نهايت تصميم گرفتم به پيكان بــروم و اميدوارم من و 
پيكان در فصل جديد به يكديگر كمك كنيم و روزهاى 
خوبى داشته باشيم. رحمانى در مورد جدايى از فولاد و 
اينكه گفته  مى شود او به دليل اختلاف مالى با مسئولان 

اين باشگاه در نهايت تصميم به جدايى گرفت مى گويد:  
من به هيچ عنوان با فولاد بحث مالى نداشتم و اين را به 
صورت واضح اعلام مى كنم. دوســت هم ندارم در مورد 
اين مســائل صحبت كنم و بعدها همه چيز مشــخص 
مى شود. آنهايى كه از نزديك در جريان اخير قرار داشتند 
به خوبى خيلى چيزها را مى دانند و بهتر است كه در اين 

خصوص حرفى نزنم. 
رحمانى در خصوص حرف هاى مجيد جلالى كه گفته است 
رقم قرارداد او بيشتر از 600 ميليون تومان نيست مى گويد: 
آقا مجيد هيچ وقت اهل دروغ نيست و هميشه واقعيت ها را 
مى گويد. من اندازه سقف قرارداد باشگاه پيكان پول گرفتم و 
در اين انتخاب به هيچ عنوان مسائل مالى مهم نبود. رحمانى 
در مورد اينكه آيا احتمال مى دهد در فصل جديد به تيم ملى 
دعوت شود مى گويد: يكى از اهداف مهم من از انتخاب پيكان 
و كار كردن با جلالى، بازگشت به تيم ملى است و شك نكنيد 
كه براى اين موضوع انگيزه زيادى دارم. البته با حرف زدن به 
هيچ عنوان نمى توانم به تيم ملى برگردم و بايد در تمرينات و 
مسابقات بهترين عملكرد را داشته باشم. اميدوارم كه امسال 
بتوانم بازى هاى خوبى را انجام داده و دوباره به تيم ملى دعوت 
شوم. من به خاطر تيم ملى خيلى چيزها را از دست دادم  و 

اميدوارم به آن چيزى كه مى خواهم برسم.

شماره 11 سرخپوش ماند
كاميابى نيا با پرسپوليس تمديد كرد

ورزش:  كمال كاميابى نيا، هافبك دفاعى ملى پوش پرسپوليس در 
توافق مجدد با مسئولان اين تيم قرارداد خود را بار ديگر تمديد كرد تا 

در ليگ هفدهم نيز پيراهن شماره 11 را از آن خود كند.
كاميابى نيا كه بعد از مصدوميت منجر به جراحى كتف خود از تمايل 
قلبى اش براى ادامه همكارى با سرخپوشان گفته بود، بعد از ناكامى 
در جلسه اول بار ديگر مذاكرات خود را با مسئولان اين تيم پى گرفت 

و در نهايت طرفين براى ادامه همكارى به جمع بندى دست يافتند.
بر اين اساس و بعد از توافق كاميابى نيا با پرسپوليس جمع بازيكنان 
بزرگسال اين تيم به 17 نفر رسيد و در صورت بازگشت احمد نوراللهى 
ليســت اين تيم تكميل خواهد شد تا مســئولان اين تيم به جذب 

بازيكنان سهميه زير 23 سال خود بپردازند.

مديرعامل سايپا: دايى درباره برزاى 
حرفى نزده است

ورزش سه: بعد از خداحافظى بهنام برزاى از هواداران استقلال و قطعى 
شدن جدايى اين بازيكن جوان، شايعاتى درباره حضور او در تيم سايپا به 
گوش مى رسد. در اين باره گفته مى شود سايپا با برزاى به توافق رسيده 
و اين بازيكن در روزهاى آينده به جمع نفرات على دايى مى پيوندد. با 
اين حال مديرعامل سايپا چنين مسئله اى را ردمى كند. رضا درويش، 
مديرعامل سايپا در اين باره گفت: «تا اين لحظه كه من با شما صحبت مى 
كنم على دايى هيچ درخواستى براى جذب برزاى نداشته و ما نيز طبيعتا 
هيچ صحبتى با او انجام نداديم. اين چند روز كه تعطيلى بود وتيم هم فعلا 
در اردبيل حضور دارد. اگر على دايى از ما بخواهد با بازيكنان مورد نظرش 
مذاكره مى كنيم.» وى افزود: «على دايى ليستى را قبلا به ما اعلام كرده 
بود اما نفرات آن ليست پايان يافت و اگر بازيكن جديدى مى خواهند بايد 

اعلام كنند تا براى مذاكره و جذب آنها اقدام كنيم.»

بوى جدايى طارمى مى آيد
ورزش: تمرين پرســپوليس بعد از دو روز تعطيلى ديروز با حضور 
ملى پوشان اين تيم برگزار شد. اما غايب بزرگ اين تمرين كسى نبود 
به جز مهدى طارمى. غيبت او در تمرين باعث شــد همه به ماجراى 
جدا شدن او از پرسپوليس جدى تر فكر كنند. اصل ماجرا اين است كه 
طارمى پس از گفت و گوى تلفنى با مدير عامل باشگاه، تا هفته آينده 
براى تعيين تكليف خود فرصت گرفته است. او پس از رسيدن چند 
پيشنهاد خارجى جلســاتى را با على اكبر طاهرى سرپرست باشگاه 
برگزار كرد تا امكان جدايى از پرســپوليس را بررســى كند. باشگاه 
بهاى فســخ قرارداد طارمى را 4 ميليارد تومان اعلام كرده و اين در 
حالى است كه خريداران اروپايى آقاى گل ليگ در اين حد سخاوتمند 
نيســتند كه چنين مبلغى را بپردازند. اگر طارمى بتواند مبلغ مورد 
درخواست باشگاه را فراهم كند احتمال جدايى او زياد است. قرار است 

او تا قبل از جلسه با طاهرى در تمرينات شركت نكند.

پرسپوليس-رسن، كنسل شد؟
آى اسپورت : بعد از منتفى شدن حضور سعد ناطق در پرسپوليس 
حالا خبر رسيده كه قرمزها قيد بشار رسن ديگر گزينه عراقى شان 
را هم زده اند. دليل اين موضوع هم چيزى نيســت جز مسائل مالى. 
پرسپوليسى ها حاضر نيستند مبلغ زيادى براى اين بازيكن پرداخت 
كنند. به همين خاطر به مديربرنامه هاى اين بازيكن زير 23 سال اعلام 
كرده اند تخفيف ويژه اى بدهد. گفته مى شــود رقمى كه مسئولان 
پرسپوليس براى بشار رسن در نظر گرفته اند نزديك به 130 هزار دلار 
است و بيشتر از اين ها براى جذب اين بازيكن عراقى هزينه نمى كنند.

سرخ ها با 6 بازيكن خارجى 
در ليگ ؟

ورزش: بر اســاس قوانين تيم هاى ليگ برتر مى توانند تنها با چهار 
بازيكن خارجى براى حضور در تركيب خود قرارداد داشــته باشند 
كه يك نفر از اين سه بازيكن بايد ملى پوش باشد. شنيده مى شود با 
رايزنى هاى فشرده مسئولان پرسپوليس قرار است تغييراتى به سود 
اين تيم در اين قوانين اعمال شود.عين همان اتفاقى كه براى الاهلى 
عربستان رخ داد. تا اين تيم بتواند به جاى 4 بازيكن 6 بازيكن خارجى 
جذب كند.على اكبر طاهرى روز گذشته تلويحا اين مسئله را تائيد كرد 
اما هنوز دو مخالف جدى براى تصويب اين قانون در فدراسيون فوتبال 
وجود دارد ولى پرسپوليسى ها اميدوارند اين قانون با رايزنى هاى پشت 

پرده آن ها به تصويب برسد.

آزمون براى پيوستن به روبين كازان چه 
پيشنهادهايى را رد كرد؟

چمپيونات: آزمون براى حضور در روبين كازان پيشنهاد تيم هايى 
از ليــگ برتر انگليس، بوندســليگا و ســرى A  ايتاليــا را رد كرده 
اســت. تيم هايى از اين ليگ ها براى جذب آزمــون اقدام كردند كه 

پيشنهادهاى تمام شان رد شد.

مذاكره مگويان با سياه جامگان 
ايسنا: مديرعامل باشگاه ســياه جامگان مى گويد در حال مذاكره با 
خانزاده براى تمديد قرارداد اين مدافع هستيم و اين در حالى است 
كه مذاكرات اين باشگاه با مگويان، مدافع استقلال نتيجه بخش نبود.
على عباسى، مديرعامل باشگاه سياه جامگان درباره مسائل مالى اين 
تيم، اظهار كرد: خدا را شكر توانســتيم تا اين جا بدهى هاى خود را 
پرداخت كنيم تا فصل جديد را بــدون بدهكارى به اعضاى تيم آغاز 
كنيم.  سعى مى كنيم كه در ادامه فصل نيز در حد توان خرج كنيم تا 

دوباره گريبان گير مشكلات مالى نشويم.

شفيعى: قهرمانى در ليگ كره هدفم است
ديلى نيوز كره: مدافع ايرانى تيم سئول كره جنوبى از هدف هاى خود 
براى فصل پيش رو در ليگ اين كشور سخن گفت. خالد شفيعى تاكيد 
كرد: من دو هدف عمده داشتم كه به خاطر آن به ليگ كره آمدم. يكى 
اين كه بتوانم قهرمانى در كره جنوبى را تجربه كنم و ديگرى با اثبات 
خودم جزو نفرات اعزامى به جام جهانى روسيه باشم. خيلى خوشحال 
و هيجان زده هســتم كه به تيم ســئول كره جنوبى آمدم. وقتى به 
بازيكنان شاغل در ليگ ايران و دوستانم گفتم كه پيشنهادى از تيم 
سئول كره جنوبى به من رسيده است، آنها به من گفتند كه لحظه اى 
هم درنگ نكن و به اين پيشنهاد پاسخ مثبت بده. اميدوارم كه بتوانم 
خيلى زود و هر چه  ســريع تر خودم را در ســئول وفق دهم و بتوانم 

بازى هاى خوب و موثرى را براى تيمم داشته باشم.

ضد حمله

پاسخ منفى ملى پوش ايرانى به پيشنهاد 
قطرى ها

ورزش سه: احســان حاج صفى مدافع چپ تيم ملى ايران و باشگاه سپاهان از 
مدتى قبل به شدت مورد توجه يكى دو باشگاه قطرى قرار گرفته بود تا جايى كه 
چند هفته پيش از طريق واسطه اى قطرى پيشنهادى وسوسه كننده به ارزش 
يك و نيم ميليون دلار از باشگاه الغرافه دريافت كرد. حاج صفى كه بعد از تجربه 
تلخ در اولين حضور در اروپا و بوندس ليگا B همچنان روياى بازى در قاره سبز و 
ليگ هاى اروپايى را در سر داشت براى پاسخ دادن به اين پيشنهاد وسوسه كننده 
فرصت خواست كه در همين گير و دار مديربرنامه اين بازيكن زمينه حضور احسان 
در فوتبال يونان و باشگاه پانيونيوس را فراهم كرد تا ملى پوش سپاهانى ها با زدن 
قيد قرارداد ميليون دلارى قطرى ها راه اروپا را در پيش گرفته و با قراردادى بسيار 

ناچيز مسافر آتن يونان شود.

Clubworldranking از نگاه
منصوريان 6 پله پايين تر  از  برانكو

فارس: مربى كروات پرسپوليس در تازه ترين رده بندى برترين مربيان تيم هاى 
باشگاهى، به عنوان بهترين مربى ليگ برتر ايران شناخته شد. در تازه ترين رده 
بندى از نگاه سايت Clubworldranking زين الدين زيدان با 17642 امتياز 

در رتبه نخست قرار گرفت تا به عنوان بهترين مربى جهان لقب گيرد. 
در رده هاى بعدى نيز، لوييس انريكه (بارسلونا)، ديگو سيمئونه (اتلتيكومادريد). 
الكســاندر نورى، مربى ايرانى- آلمانى وردربرمن نيز كه درخشش خوبى در اين 

باشگاه آلمانى داشت مقام صد و سى و پنج جهان را از آن خود كرد.  
در ميان مربيان ليگ برتر، برانكو ايوانكويــچ با امتياز 3404 در رتبه 160 جهان 
قرار گرفت. پس از مربى پرسپوليس، عليرضا منصوريان با امتياز 3342، رده 166 

جهان را به خود اختصاص داد.  14
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   محسن يوسفى هافبك پديده، به دليل مصدوميت دو تا سه ماه از ميادين 
فوتبال دور خواهد بود.

   وحيد اميرى هافبك تهاجمى تيم فوتبال پرسپوليس به كمپين حمايت 
از زنان سرپرست خانوار پيوست.

   ســينا خادم پور هافبك تيم ملى جوانان كه اخيرا با فسخ يك طرفه به 

استقلال پيوسته بود، با مخالفت سازمان ليگ و عدم امضاى نامه فسخ اين 
بازيكن در آستانه بازگشت به نفت قرار گرفته است..

   تمرين پديده تعطيل شد تا شاگردان مهاجرى امروز براى برپايى اردو 
به تركيه بروند.

   محمد قاضى مهاجم فصل گذشته نفت تهران با مسئولان پديده به 

توافق نهايى رســيد و به زودى قرارداد خود را با اين تيم مشهدى امضاء 

مى كند.
   پيروز قربانى مدافع سابق استقلال معتقد اســت كه آبى پوشان براى 

سپرى كردن فصلى موفق به يك بازيكن بازيساز نياز دارند.
   تيم فوتبال پديده نيز همانند سياه جامگان اردوى خود را در تركيه برگزار 

خواهد كرد و امروز راهى اين كشور مى شود.
   باشگاه پديده در آستانه جذب محمد قاضى مهاجم فصل گذشته نفت 

تهران قرار دارد.
   با اعلام سيد رضا افتخارى مديرعامل باشگاه استقلال، آرمين سهرابيان 

با امضاى قراردادى 2 ساله، به اين باشگاه پيوست.
   پژمان نورى بازيكن سابق تيم ملى ايران با قراردادى يك ساله به ملوان 

بندرانزلى پيوست.

حرف از صعود تيم ملى كارشناسى نيست
قلعه نويى: مى خواستم يك فصل استراحت 

كنم اما نشد
سايت باشگاه ذوب آهن: امير قلعه نويى كه دو بار با سپاهان عنوان قهرمانى 
ليگ برتر را بالاى سر برد حالا در ذوب آهن دنبال اين موفقيت مى گردد، تيمى 
كه مدعى است توانايى و ظرفيت لازم براى اين عنوان را دارد. سرمربى جديد 

ذوبى ها در گفت وگو با سايت باشگاه حرف هاى جالبى بر زبان آورد.
* در حالى كه مدير عامل ذوب آهن هم بارها حضور شــما را در اين 
باشگاه تكذيب كرده بود به عنوان سرمربى تيم فوتبال ذوب آهن در 

ليگ هفدهم انتخاب شديد؟
واقعيت را بخواهيد به من پيشنهاد شد كه كمى استراحت كنم اما وقتى باشگاه 

ذوب آهن پيشنهاد داد،اين پيشنهاد من را به خودش درگير كرد.
*مدت قرارداد شما با ذوب آهن چند ساله است؟

بستر كار در ذوب آهن به دليل ساختار و امكانات خوبى كه باشگاه دارد وجود 
دارد كه همين موضوع راه رسيدن به موفقيت را هموارتر مى كند، اما با اين حال 

مدت قرار دادم با ذوب آهن يك ساله است تا ببينيم در آينده چه پيش مى آيد.
*درجلسه معارفه مديران باشگاه ذوب آهن اعلام كردند ازشما انتظار 

قهرمانى ندارند.
درست اســت كه در اين جلسه از سوى مديران باشــگاه عنوان شد كه انتظار 
قهرمانى ندارند ولى طبيعى است كه ذوب آهن به عنوان يكى از مدعيان اصلى 
قهرمانى وارد مسابقات ليگ برتر شود. يكى از دلايل انتخاب ذوب آهن از سوى 

من همين بود كه مدعى كسب قهرمانى باشيم.
*با گذشت چند روز از آغاز رســمى فصل نقل و انتقالات از عملكرد 

باشگاه راضى هستيد . 
تا به امروز همه چيز خوب بوده است. باشگاه با شريفات و بوحمدان قرار داد امضا 
كرد كه اين دو بازيكن به دليل اينكه مى توانند در چند پســت بازى كنند  در 
ليگ خيلى به كار ما خواهند آمد.البته به دنبال جذب دو سه بازيكن ديگر هم 
هستيم كه با جذب آنان ليست بازيكنان ذوب آهن بسته مى شود. البته همانطور 

كه گفتم حفظ شاكله اصلى هدف اصلى ما بود كه شكر خدا اين اتفاق افتاد .
*دراين ميان باشگاه موفق شد تا قرار داد مرتضى تبريزى را تمديد 

كند. بازيكنى كه باشگاه استقلال براى جذب وى بى ميل نبود.
مرتضى بازيكن خوبى است كه حضورش در ذوب آهن مى تواند مثمرثمر باشد. در 
كنار اين بازيكن مهدى رجب زاده و قاسم حدادى فر هم كه نمادهاى باشگاه ذوب آهن 

محسوب مى شوند كه هيچ مشكلى براى تمديد قراردادشان وجود ندارد.
*در اين ميان وضعيت رشيدمظاهرى هنوز مشخص نشده است هر 
چند روابط عمومى باشگاه با صدور اطلاعيه اى اعلام كرد كه مظاهرى 

بازيكن ذوب آهن است.
رشيد با ما قرارداد دارد و مى ماند.

*جدا از اين موضوع برنامه ديگرى هم براى ذوب آهن داريد؟
بايد جنس بازى ذوب آهن را تغيير دهم.فوتبال فقط حفظ توپ و به گردش 
درآوردن آن در زمين نيســت. بازيكنان بايد ياد بگيرند كه بدون توپ هم 
مى شــود فوتبال بازى كرد. اين تغيير نگاه را هم بايــد در ذوب آهن ايجاد 
كنم. جاى فوتبال درگيرانه و بازى بدون توپ در تيم خالى اســت كه آن را 

هم برطرف خواهيم كرد.
*عملكرد تيم ملى در بازى هاى مقدماتى جام جهانى باعث شده خيلى 

ها از الان صحبت از صعود تيم ملى در مرحله گروهى جام جهانى كنند.
امروز حرف زدن از صعود از مرحله گروهى جام جهانى حرف درستى نيست؛ چراكه در 
فوتبال نمى توان اينطور حرف زد. تيم ملى پتانسيل زيادى دارد ولى اولا بايد ببينيم با 
چه قرعه اى در جام جهانى روبرو مى شويم و بعد شرايط چه طور پيش مى رود امروز 

كه حدود يك سال تا جام جهانى مانده اين حرف ها را زدن  كارشناسى نيست!

تهديد مديرفنرباغچه: 
بيرانوند به تركيه 

نيايد!
ورزش: دروازه بان ملى پوش پرســپوليس 
در آســتانه حضور در ليگ تركيه و تجربه 

بازى در فنرباغچه با اتفاقات عجيبى  مواجه 
شده است. عدم حضور بيرانوند در تركيه و بازگشت او به تمرينات پرسپوليس با افشاگرى 
برخى سايت هاى تركيه اى ماجرا را به شكلى ديگر به نمايش مى گذارد. ديروز شايعاتى 
در برخى رسانه هاى تركيه اى منتشر شد كه از برخى سنگ اندازى ها در مسير اين انتقال 
خبر داده است. در روزنامه مليت تركيه ادعا شده برخى از مديران فنرباغچه مخالف حضور 
بيرانوند در اين تيم بوده اند و بر اين اساس تهديد كرده اند در صورت نهايى شدن اين انتقال 
مشكلاتى براى يك مديرارشــد ايجاد خواهند كرد. البته نام هيچ يك از طرفين منتشر 

نشده اما موضوع فراتر از شايعه گزارش شده است.

عنايتى: وسوسه شدم 
كه دوباره برگردم

تســنيم: مهاجم فصل گذشته تيم 
فوتبال صباى قم گفت كه در هفته هاى 
اخير دو پيشنهاد را براى بازى در فصل 
آينده رد كرده است. رضا عنايتى مى 

گويد: شايد باورتان نشود، ولى در هفته هاى اخير دو پيشنهاد داشتم كه آنها را 
رد كردم. وسوسه شده بودم كه دوباره بازى كنم ولى به هر حال بايد با اين شرايط 
كنار بيايم، چون ديگر از فوتبال خداحافظى كرده ام. منتظر هستم كلاس هاى 
مربيگرى A آسيا شروع شود تا در اين كلاس ها شركت كنم. از طرفى مشغول 
برنامه ريزى هستم تا در يكى دو ماه آينده يكى  دو سفر خارجى داشته باشم و در 

كلاس هاى مربيگرى چند دوره را پشت سر بگذارم.
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ورزشـــى

اندازه سقف قرارداد از پيكان پول گرفتم

بختيار: با حرف زدن نمى شود به تيم ملى برگشت 

تغييرات اساسى در چارت سازمانى استقلال
بازگشت نظرى جويبارى و اميرى 

به ساختمان آبى 
سينا حســينى : امروز نخستين جلســه هيئت مديره 
اســتقلال با حضور محمدرضا داورزنــى و اعضاى جديد 
برگزار خواهد شــد تا رسما فعاليت دو ســاله تيم جديد 
مديريتى باشگاه رقم بخورد. گمانه زنى هاى بسيار زيادى 
در خصوص نتايج نشست امروز صورت گرفته است اما آنچه 
پيداست استقلال مى خواهد خود را براى يك دوره جديد 
آماده كند. دوره اى كه بناست برنامه محور سپرى شود و 

همه چيز بر اساس برنامه پيش برود.
نخســتين مســئله اى كه در اين نشســت دربــاره آن 
تصميم گيرى خواهد شد موضوع چارت سازمانى باشگاه 
استقلال است. دومين مســئله بحث بررسى اسناد مالى 
باشگاه است، به احتمال فراوان اعضاى هيئت مديره براى 
روشن شدن رقم دقيق بدهى هاى باشگاه استقلال بنا دارند 
تمام اســنادهاى مالى را به دقت بررسى كنند تا مشخص 
شــود در اين مدت چه اتفاقاتى در حوزه مالى باشگاه رقم 
خورده است. اين اتفاق ادعاى افتخارى مبنى بر پرداخت 
بدهى ها را اثبات خواهد كرد كه آيا به درستى آنها بدهى ها 

را پرداخت كردند يا بر مبلغ بدهى ها افزوده اند.
سومين اتفاقى كه قرار است در اين نشست صورت بگيرد، 
ورود برخى مديران سابق باشگاه به عنوان مهره هاى كليدى 
است. گفته مى شود بحث حضور على نظرى جويبارى از 
سوى محمد حسين قريب به شدت دنبال مى شود از اين 
رو احتمال دارد نظرى جويبارى با تصميم هيئت مديره در 

استقلال پست بگيرد.
فرد ديگرى كه احتمال ورودش به استقلال بسيار زياد 
است على اميرى مدير اجرايى پيشين استقلال است، كه 
از سوى حسن زمانى و قريب مورد حمايت قرار دارند. با 
ورود دو مدير سابق باشگاه اين گمانه زنى قوت مى گيرد 
كه مديران اســتقلال به دنبال فراهم ســاختن زمينه 
حضور يك مدير با سابقه استقلال هستند كه در صورت 
ناكامى افتخارى پروســه بازگشت وى به صورت رسمى 

كليد خواهد خورد.
گفته مى شــود قريب تمايل فراوانى دارد باشگاه استقلال 
دوباره به دوره اوج مديريتى خود نزديك شود از اين رو بعيد 
نيست در صورت ناكامى افتخارى و تيم فنى استقلال در 
مستطيل سبز موضوع بازگشت فتح االله زاده را به صورت 
رسمى آغاز كند تا استقلال با حضور اين مهره هاى كليدى 
به عنوان يك مدعى ظاهر شود. قطعا با ورود فتح االله زاده 

جايگاه منصوريان نيز متزلزل خواهد شد.

گپ روز

نشود. نفتى كه بازيكنانى همچون ايمان مبعلى و محمد قاضى 

كريمى براى بهبود وضعيت فنى نفت تهران دست گذاشته روى 
بازيكنى كه آبى ها دست رد به ســينه اش كوبيده اند. او كسى 
نيســت جزمجتبى جبارى. مرد محبوب هواداران استقلال كه 
بسيارى دوست داشــتند اين بازيكن را بار ديگر با لباس آبى ها 
در ميدان مشاهده كنند.  منصوريان اما به دلايلى كه بارها گفته 
شــده علاقه اى به بازگرداندن مجتبى جبارى ندارد. درهيئت 
مديره استقلال اما اين محمد حسين قريب است كه به شدت 
علاقه دارد جبارى به استقلال بازگردد. چنانچه اين عضو مهم 
و تاثيرگذار باشگاه استقلال موفق نشود جبارى را به استقلال 
بازگرداند آنگاه بايد اين بازيكن را در تركيب نفت تهران ببينيم. 
البته حضور مجتبى هم منوط به حضورعلى كريمى اســت كه 
نزديكان به جادوگر ظهر ديروز گفتند كار او با نفت تمام شــده 

سوپرجام داغ كريمى و پرسپ وليس
ورزش: با انتخاب علــى كريمى به عنوان ســرمربى نفت 

بازى سوپرجام ميان اين تيم و پرســپوليس در 30 تير ماه 

هيجان انگيزتر از قبل شــد. على كريمــى يكى از محبوب 

ترين پرسپوليسى هاى تاريخ است كه حالا نشستنش روى 

نيمكت سرمربيگرى مى تواند سرفصل جديدى در روابط او 

با تيفوسى هاى سرخ باشد. كريمى البته در ساليان قبل در 

لباس استيل آذين و تراكتور سازى مقابل پرسپوليس بازى 

كرده بود و البته در همان بازى ها هم مورد احترام تماشاگران 

پرســپوليس بود. او حتى در يكى از بازى هاى استيل آذين 

مقابل پرسپوليس پس از اخراج لباس تيمش را درآورد و با 

لباس پرسپوليس به رختكن رفت.



واليبال قهرمانى جوانان جهان 
انتقام  شاگردان عطايى از چين 

ورزش: تيم ملى واليبال جوانان ايران  در رقابت هاى قهرمانى جهان برابر 
چين پيروز شد.در پنجمين روز رقابت هاى واليبال قهرمانى جوانان جهان 
در جمهورى چك تيم ملى ايران از ساعت 15 برابر چين به ميدان رفت كه 
اين مسابقه با نتيجه 3 بر 2 و با امتيازهاى 25 بر 17، 21 بر 25 ، 26 بر 24 
، 20 بر 25 و 15 بر 10  به سود ايران خاتمه پيدا كرد. تيم جوانان ايران از 
ساعت 20 امروز در آخرين بازى اين مرحله به مصاف لهستان خواهد رفت.

 بولت بازنشست نمى شود!
ايسنا: يوسين بولت، ســريع ترين دونده جهان كه قرار بود بعد از بازى هاى 
دووميدانى قهرمانى جهان امسال بازنشسته شود اعلام كرد كه ممكن است 

بعد از اين مسابقات نيز دوباره مسابقه دهد.
يوسين بولت، قهرمان دوى 100 متر و 200 متر جهان در صحبت هاى خود 
اظهار كرد كه هنوز درباره اين كه بعد ازمسابقات قهرمانى جهان به كار خود در 

دووميدانى ادامه  دهد، تصميم نگرفته است.
 بولت در اين باره، اظهار كرد: ما هنوز كاملا درباره اين كه چه كار كنيم تصميم 
نگرفته ايم. من تا زمان مسابقات قهرمانى جهان نگرانى در اين باره ندارم. در 
حال  حاضر تنها به فكر به پايان رساندن فصل هســتم. من دوست دارم كه 
تماشاگران را سرگرم كنم. من دوست دارم كه از هر لحظه مسابقات لذت ببرم. 
اگر در استاديوم بنشينم و بازى ها را فقط تماشا كنم اين اتفاق نمى افتد. من 
از تمام پستى ها و بلندى هاى كارم لذت بردم. از تمامى تجربياتى كه كسب 
كردم. از تمامى شادى ها و غم ها. كارم بسيار عالى بود. من به تمام چيزهايى 
كه مى خواستم رسيدم. حالا كارم در نزديكى به پايان رسيدن است و ما با اين 

مسئله مشكل نداريم. اين فصل براى من بسيار احساسى است.

بانك سرمايه3 برد تا قهرمانى آسيا 
ورزش:  رقابت هاى واليبال قهرمانى باشــگاه هاى آسيا از امروز در  
ويتنام برگزار مى شود اما بانك سرمايه به دليل انصراف يكى از حريفان 
خود روز اول را استراحت مى كند. نماينده ايران در گروه B با تايچون 
بانك چين تايپه همگروه اســت.  به دليل حضور تنها دو تيم در يك 
گروه صعود تيم هاى گروه B به مرحله يك هشتم نهايى مسجل است 
و بانك سرمايه مى تواند تنها با 3 پيروزى به قهرمانى آسيا دست پيدا 
كند. عنوانى كه مصطفى كارخانه سرمربى بانك سرمايه در كسب آن 

ركورد دار ايران و آسياست.

رضايت مربى تيم ملى بوكس از اردوى جوانان
ايسنا: اميد رشيد ، مربى تيم ملى بوكس جوانان گفت: در دوره هاى گذشته 
اردوهاى تيم ملى بوكس جوانان شرايط و كيفيت مناسبى وجود نداشت اما در 
اين اردويى كه به ميزبانى استان كرمانشاه برگزار مى شود  ما با كيفيت مطلوبى 
كار خود را انجام مى دهيم و از نظر امكانات هيچ مشكل خاص و جدى نداريم. 
اميدوارم كه در ادامه  راه هم شرايط اردوهاى تيم ملى جوانان مطلوب باشد.  
وى گفت:   قطعا با اين شرايط، آماده سازى بوكسورها با كيفيت بهترى پيگيرى 

مى شود و اين جاى خشنودى دارد. 

 يك طلا براى ورزشكاران پيوند اعضاى 
ايران در مسابقات جهانى

ورزش:  در دومين روز از مســابقات جهانى پيوند اعضا و در رشته اسكواش، 
مرضيه يارخلجى در رده سنى 30 تا 39 ســال با پيروزى مقابل حريفان طلا 
گرفت.  شيوا سرحدى ديگر نماينده ايران در رده سنى 20 تا 29 سال صاحب 
مدال نقره شد و امين صانعى در رده سنى 30 تا 39 سال با قبول شكست مقابل 
نماينده انگلستان دوم شد.  شــاهين خداورديان و محمدجواد فلاحى هر دو 

مغلوب حريفان انگليسى و سوئدى خود شدند و از دور مسابقات كنار رفتند.

باله در مترو
 تمرين كنار فرودگاه

ورزش: روســيه براى اينكه توريســت ها و هواداران تيم هاى 
شركت كننده در جام كنفدراسيون ها را با خاطره اى فراموش 
نشدنى به خانه هايشان بفرستد، از هيچ ابتكارى در مدت زمان 
برگزارى جام كنفدراســيون ها غافل نمانده و براى تورنمنتى 
كه درواقع آزمونى بزرگ قبل از جام جهانى 2018 سال آينده 
براى اين كشور به شمار مى رود، راه هاى مختلفى را براى جشن 

گرفتن ميزبانى جام كنفدراسيون ها برگزيده است. 
در تعدادى از اين جشن ها و همايش هاى گسترده، گروه هاى 
مختلف در سراســر كشــور در رژه ها و رويدادهايى در سراسر 
شهرهاى ميزبان جام كنفدراسيون ها ، به شيوه هاى گوناگون 
مشغول انجام تبليغات وسيع براى روسيه هستند. دربرخى موارد 
اين تلاش هاى آنها به هيچ وجه موفق نبوده ولى اين هفته تيم 
رقص باله كرملين در يكى از ايستگاههاى معروف متروى مسكو، 
نمايش بى نظيرى را روى صحنه برد كه توجه زيادى را به خود 
جلب كرد. اين ايستگاه كه الكســى دوشكين طراح و معمار آن 
بوده در سال 1952 كامل شده و در سال 2003 بازسازى شده 
بود. اما اينكه روسيه چرا در آخرين روزهاى برگزارى تورنمنت 
تصميم به اجراى اين نمايش گرفت هم درنوع خود عجيب به نظر 
مى رسيد. به خصوص كه خيلى از هواداران درپى حذف تيم هاى 
خود از دور رقابت ها، روسيه را ترك كرده اند و ورزشگاه اسپارتاك 
اين شهر ميزبان هيچ يك از ديدارهاى نيمه نهايى يا حتى فينال 

اين تورنمنت هم نخواهد بود.
 البته نكته هاى عجيب و غريب زياد ديگرى در زمان برگزارى 
اين رقابت ها به چشــم خوردند. زمين تمرينى شهر سوچى 
كه نبرد نيمه نهايى مكزيك و آلمان در آن برگزار مى شــود 
و درطول مدت زمان برگــزارى اين جام هــم محل تمرين 
تيمهايى نظير اســتراليا و كامرون بــوده ، در واقع در انتهاى 
يك باند فرودگاهى واقع شده است. هواپيماها در زمان فرود 
و بلندشــدن از باند پرواز، در نزديك تريــن فاصله ممكن با 
بازيكنان قرار داشــتند و زمانيكه گروهى از خبرنگاران دليل 
اين انتخاب را از فيفا سوال كرده بودند، مسئولان فدراسيون 
جهانى فوتبال مدعى شــده بودند كه هيچ خطرى بازيكنان 
و مســافران هواپيما را تهديد نمى كند. آنها همچنين گفته 
بودند كه هيچ دســتور خاصى مبنى بر عدم استفاده از توپ 
درزمان پرواز هم به بازيكنان نداده اند و اين زمين تمرينى به 

تمامى امكانات تكنيكى و امنيتى مجهز بوده است. 

خبر
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خوش بينى سجاد 
مرادى به  مدال آورى 

شاگردانش در آسيا
فارس: ســجاد مــرادى، مربى ملى 
پوشــان دووميدانى گفت: با توجه به 
اينكه دو نفر از شــاگردانم قرار است 

در مســابقات قهرمانى آسيا شــركت كنند، به همين دليل در اردوى شيراز و 
بالاى سر آنها هستم. خوشبختانه شرايط خوبى دارند و اردوى منظمى درحال 

برگزارى است.
وى گفت: امير مرادى و حســين كيهانى شانس هاى مدال هستند، اما رنگش 
مشخص نيســت. به مدال آورى آنها خيلى خوش بين هستم و هرچه در توان 
داشــته ام براى آنها انجام داده ام.  بهترين هاى آسيا به مسابقات مى آيند. هم 
كشورهاى عربى هم شرق آســيا دوندگان خوبى دارند و هركسى كه آماده تر 

باشد، صاحب مدال خواهد شد.

 كار سخت
 معنوى نژاد در ورونا

 ورزش: محمدجــواد معنــوى نژاد، 
ســتاره جوان تيم ملى واليبال ايران 
با باشــگاه ورونا به توافق رسيده و در 
روزهاى آينده قرارداد رسمى بين دو 

طرف امضا مى شود.
 در صورت پيوستن معنوى نژاد به اين باشگاه، او هم تيمى بازيكنانى چون آندره 
آ جيوووى، ميشله بارانوويچ، سيمونه آنزانى و لوئيجى رانداتزو مى شود كه سابقه 

پوشيدن پيراهن تيم ملى ايتاليا را در كارنامه دارند.
 فرانكو لكات بلژيكى و اوروش كواچويچ ســتاره چپ دســت صربستان هم با 
معنوى نژاد هم تيمى خواهند بود كه اين دو بازيكن خارجى ورونا در پســت 
معنوى نژاد توپ مى زنند. اين 3 بازيكن خارجى جنگ سختى در ورونا خواهند 

داشت تا جايگاه ثابت خود را در تركيب نيكولا گربيچ به دست بياورند.

 ورود كميته ملى 
پارالمپيك به پرونده 

ممنوع الخروجى
 زهرا نعمتى

مهر:  اشــرفى، دبير كل كميته ملى 
پارالمپيك در مورد تلاش اين كميته 

در مورد رفع ممنوعيت خروج زهرا نعمتى  گفت:  اقدام كميته ملى المپيك 
و تلاشى كه براى برطرف كردن ممنوع الخروج شدن زهرا نعمتى به عنوان 
يك ورزشــكار ملى در برنامه دارد هيچ ارتباطى به همسر وى و اقدام انجام 
شده توســط او ندارد. منظور اين اســت كه كميته ملى المپيك اقدامات 
قانونى را براى ملغى شــدن ممنوع الخروج شــدن زهرا نعمتى انجام مى 
دهد و در اين زمينه تقاضاى خود را از طريق مراجــع قانونى پيگيرى مى 
كند. حال اين مراجع هســتند كه مى توانند به اين درخواست پاسخ مثبت 

دهند يا منفى.

 فدراسيون وزنه بردارى مشكل رستمى و انوشيروانى را حادتر كرد

كوروش  باقرى: بناى مديريت مرادى بر ايجاد تفرقه و اختلاف افكنى است
فارس: كوروش باقرى ،سرمربى سابق تيم ملى 
وزنه بردارى كشورمان درباره حواشى به وجود 
آمده در فدراســيون وزنه بردارى و استعفاى 
انوشــيروانى از تيم ملى بزرگســالان گفت: با 
توجه به اينكه سال ها به عنوان وزنه بردار حتى 
زمانى كه مرادى رئيس فدراسيون بود حضور 
داشتم، معتقدم كه بناى مديريت او بر اختلاف 
و تفرقه افكنى بوده و هســت و هــر زمانى كه 

حضور داشته بر اين بنا كار كرده است.
*به رستمى حق مى دهم

وى راجع به تصميم انوشيروانى گفت: هر مربى 
روزى مى آيد و يك روز مى رود؛ همين شــورا 
بود كه توكلى را كنار گذاشت و انوشيروانى را 
انتخاب كرد، اما اين موضوع به قدرى مهم نبود 
كه اينقدر كش پيدا كند. از جهاتى به رستمى 
حق مى دهم كه بخواهد خودش تمريناتش را 
پيش ببرد همان طور كه با تمرينات و انتخاب 
وزنه خودش، قهرمان المپيك شــد و با نبوغ 
خودش ركورد المپيك را شكســت كه باعث 
مى شود اين حق را براى رستمى قائل شوم كه 

درباره خودش ،خودش تصميم بگيرد.
سرمربى اسبق تيم ملى وزنه بردارى گفت: به 
نظرم انوشــيروانى بايد اين رفتارها را ناديده 
مى گرفت؛ شــايد برخى مواقــع در چارچوب 
مربيگرى بايد استثنائاتى را قائل شد و برخى 

موارد را ناديده گرفت مانند مورد كيانوش.

*فدراسيون مقصر است
كوروش باقرى تصريح كــرد: همان زمان هم 
گفتم اگر جاى ســجاد بودم اجــازه مى دادم 
رســتمى كار خودش را انجام دهد و در نهايت 
مدال او متعلق به خانواده وزنه بردارى اســت، 
اما عدم شــفافيت در عملكــرد و تصميمات 
فدراسيون باعث شد نه تنها شرايط همان طور 
تلطيف شده حفظ نشــود، بلكه وارد بحرانى 

جدى شــد. فدراســيون نه تنها كمكى نكرد 
بلكه مشــكل را حادتر كــرد. وقتى چارچوبى 
غيرانعطاف پذيــر قائل مى شــويم بايد انتظار 
چنين اتفاقاتى را داشت. وى ادامه داد:  شوراى 
فنى ما 2 سال قبل چه كســانى بودند و حالا 
چه افرادى در آن حضور دارند؟ در اين سال ها 
تغييرات زيادى در فدراسيون داشته ايم؛ دبير، 
نايب رئيس، مشاور عالى سرمربى و خيلى هاى 

ديگر در ايــن فدراســيون تــوان كار كردن 
نداشتند؛ به همين دليل اســت كه مى گويم 
بناى مديريت مرادى بر ايجاد تفرقه و اختلاف 
افكنى اســت. مرادى با اين رفتــار مى خواهد 
توجهات را از عــدم مديريت صحيح خودش و 

حواشى به وجود آمده در فدراسيون دور كند.
*انوشيروانى نبايد استعفا مى كرد

كوروش باقرى خاطرنشــان كرد: وقتى سهراب 

مرادى به خاطر مسائل مالى اردو را ترك مى كند 
از نظر من فدراسيون نتوانسته عملكرد مناسبى در 
بحث مالى داشته باشد. اعتقاد دارم انوشيروانى 
در اين شرايط نبايد استعفا مى داد و بايد كمك 
مى كرد؛ از همان زمان هم از جمله افرادى بودم كه 
از او حمايت كردم و اعتقاد داشتم نيروهاى جوان 
و با انگيزه مى توانند به وزنه بردارى كمك كنند 
هرچند كار او بدون عيب و ايراد نبوده است. مربى 
بعدى هم با رويه اى كه فدراسيون و رئيس آن دارد 
بعد از مدتى دچار مشكل خواهد شد يا خودش 

خواهد رفت يا مجبور مى شود كناره گيرى كند.
*افرادى در فدراســيون هســتند كه 

جايگاهى در وزنه بردارى ندارند
وى با انتقاد از حضور برخى افراد در فدراسيون 
وزنه بــردارى گفت: متأســفانه افــرادى وارد 
فدراســيون شــده اند كه هيــچ جايگاهى در 
وزنه بــردارى ندارند. اگر افــرادى مانند نايب 
رئيس و دبير فدراســيون از وزنه بردارى بروند 
جايگاهى در اين رشته نخواهند داشت. به هر 
حال گاهى اوقات تحليل با انتقاد همراه مى شود 
و ما به عنوان خانــواده وزنه بردارى نمى توانيم 
چشممان را روى خيلى از مســائل ببنديم و 
سكوت كنيم. اگر قرار باشد ما صحبت نكنيم 
پس چه كســى بايد درباره اين رشته صحبت 
كند؟ متأســفانه اين افراد نه تنهــا كمكى به 

وزنه بردارى نمى كنند بلكه لطمه هم مى زنند.

ورزش:  قهرمان جهان و قهرمان آمريكاى شمالى دومين 
بازى نيمه نهايى جام كنفدراسيون ها را بعد از مشخص 
شدن ديگر فيناليست اين رقابت ها در ورزشگاه المپيك 
فيشت سوچى برگزار مى كنند. آلمان كه با تيم غيراصلى 
خود در اين رقابت ها شــركت كرده و حتى انتقادهايى 
هم از سوى مسئولان برگزارى رقابت ها به جان خريد، 
با اينكه هيچ يك از مهره هاى اصلى تيم خود در فاصله 
سالهاى 2010 تا 2016 را در اختيار نداشت، فراتر از حد 
انتظار ظاهر شد. در مورد صعود اين تيم از مرحله گروهى 
حتى ترديدهايى مطرح شــده بود ولى پيــروزى برابر 
استراليا و كامرون نشان داد كه تيم يواخيم لو با همين 
جوانان براى درخششى دوباره درجام جهانى بعدى برنامه 

ريزى  مى كند. 
بازيكنانى همچون كيميچ، دميرباى و گورتزكا حالا ديگر 
از شانس زيادى براى بازگشت به روسيه در سال آينده 

برخوردار هستند. 
مكزيك هم دقيقا همان تيمى بود كه همه انتظار داشتند. 
تيمى كه روسيه ميزبان را از گردونه رقابت ها حذف كرد 
و در بازى اول برابر پرتغال هــم با زيركى هرچه تمام در 
دقايق پايانى يك امتياز از قهرمان اروپا گرفت. از اولين 
روز شروع جام كنفدراسيون ها، دراكسلر به عنوان ستاره 

اصلى اين تيم وارد روسيه شد.
مهاجم پارى ســن ژرمن به دلايل خاصى از سوى لو به 
اين مسابقات فرا خوانده شده و بازوبند كاپيتانى را هم در 
دست داشته است. دراكسلر تمامى انتظارها را به خوبى 
برآورده كرده و در 23 ســالگى به عنوان رهبر يك تيم 

جوان خودنمايى مى كند.
 چيچاريتو هم در تركيب مكزيك،همان نقشى را ايفا 
مى كند كــه از مدتها پيش برعهده او بوده اســت. او 
حتى وقتى از من يونايتد جدا شــد، خصوصيات بازى 

خود را از دست نداد. بازيكنى كه با انرژى تمام نشدنى 
اش در هرلحظه بــراى تيمش مفيد واقع مى شــود. 
تمركز خود را از دست نمى دهد و به همين خاطر بود 
كه مكزيك توانست از پرتغال امتياز بگيرد. چيچاريتو 
كه در مورد حضــورش در نيمه نهايــى نگرانى هايى 
هم وجود داشت، هربار كه پيراهن ســبز تيم ملى را 
برتن كرده، ســربلند از زمين خارج شــده و حالا كه 
در بايرلوركوزن به شــناختى نسبى از ژرمن ها دست 
يافته، مى تواند براى خط دفاعى نسبتا متزلزل آلمان 

جام كنفدراسيون ها، خطرناك ظاهر شود.
ملاقات بعد از 12 سال 

ژرمن ها  آخرين مرتبه كه برابر اين حريف ايستادند، در 
سال 2005 و جدال رده بندى جام كنفدراسيون ها بود.

 تيم آن روز آلمان به مربيگرى كلينزمان 4 بر 3 به برترى 
رسيد و صاحب رتبه سوم بازى ها شد.
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گزارش خبرنگار قدس از تمرينات پرحاشيه آلمان و مكزيك
مصدوميت هاى التهاب آور 

 دلارام عظيمى: دومين روز تعطيل جام كنفدراســيون ها در روســيه قبل از شروع 
بازى هاى نيمه نهايى ثابت كرد كه تيم هاى باقيمانده در اين تورنمنت خيلى هم جلسات 
تمرينى را جدى  نمى گيرند. البته مكزيكى ها از شــور و هيجان زيادى پيش از نبرد با 
آلمان برخوردار بودند و در اردوى پرتغال و شيلى هم بساط عكس هاى دسته جمعى با 
ژست هاى قهرمانانه و بحث در مورد بازار نقل وانتقالات داغ بود. در جلسه تمرينى آلمان 
هم لحظات پرتنشى بين شكردان مصطفى و يك خبرنگار روسى ايجاد شد. مكزيك صبح 
دوشنبه لحظات پرالتهابى را به دليل مصدوميت عضلانى خاوير ارناندس و تمرين جداگانه 
او سپرى كرد ولى او روز سه شــنبه در تمرين اين تيم شركت كرد تا احتمال حضورش 
در بازى با آلمان در فيشت استاديوم سوچى افزايش يابد. مكزيك چند بازيكن مصدوم 
ديگر هم دارد ولى براى خوان كارلوس اوســوريو و بازيكنانش، حضور چيچاريتو دراين 
بازى بيش از هر چيز ديگرى اهميت دارد. به خصوص كه اوسوريو به شدت به استفاده از 
سيستم چرخشى بازيكنان علاقه دارد. سوچى نسبت به ديگر شهرهاى ميزبان ديدارهاى 
جام كنفدراسيون ها از آب و هواى بهترى برخوردار بوده و دراكسلر بعد از صعود آلمان به 
نيمه نهايى از اينكه ژرمن ها در اين شــهر اقامت دارند، ابراز رضايت كرده و گفته بود كه 

ساحل سوچى حال و هواى تعطيلات را براى او زنده كرده است.
 البته دماى اين شهر در روزهاى اخير به 30 درجه سانتيگراد هم افزايش يافته و رطوبت 
شديد هم تمرين تيم ها را در مواقعى با مشكل روبرو كرده است. زمين تمرين آلمان دقيقا 
روبروى فيشت استاديوم قرار گرفته و روز سه شــنبه يك خبرنگار روسى مشغول تهيه 

گزارش با شكردان مصطفى دچار سوء تفاهم شد.
 مصطفى در مصاحبه اش به اين اشاره كرده بود كه در روز تعطيل خود هيچ كار خاصى 
نكرده و پاسخ به اين سوال كه بين تيم هاى روسيه و مكزيك چه تيمى بهتر است را دشوار 
دانسته بود. اما وقتى خبرنگار از او پرسيد كه چند بازيكن تيم ملى روسيه را مى شناسد، 
شكردان به نماينده رســانه اى آلمان نگاه كرده و پرسيد:«اوكى، تمام شد؟» و با جديت 
هرچه تمام راهى زمين تمرين شد. در تمرين سه شنبه پرتغالى ها و قبل از نبرد با شيلى 
هم عكس گرفتن رونالدو و هم تيمى هايش با آن ژســت هاى خاص سوژه شده بود. در 
بخشى از زمان اســتراحت تمرين در كازان، كاپيتان پرتغال و هم تيمى هايش عكسى 
گرفتند كه به محض پست شدن در شــبكه هاى اجتماعى، در سراســر جهان بازتاب 

وسيعى داشت. 
*جواب مشترك ستاره ها

تقريبا در اين مسابقات، همه بازيكنانى كه نام آنها در بازار نقل و انتقالات سر زبان ها بوده، 
به شيوه اى مشابه با سوالات خبرنگاران برخورد كرده اند. الكسيس سانچس، مارسلو دياز و 
آرتورو ويدال همگى در پاسخ به سوالات مربوط به شايعات بازار نقل وانتقالات گفته اند كه 
درحال حاضر فقط و فقط به دو بازى بعدى تيم خود در اين تورنمنت فكر مى كنند. همين 
قضيه در مورد آدرين سيلوا و شايعه تمايل تاتنهام به جذب او در اردوى پرتغال صدق كرد.  

آلمان - مكزيك امشب 22:30 در نيمه نهايى 

شاهين هاى جوان در سوداى فينال

دفاع ماتيوس از «تيمو ورنر»
ورزش: كاپيتان اسبق تيم ملى فوتبال آلمان رفتار برخى هواداران عليه گلزن جوان 
تيم كشــورش را مورد انتقاد قرارداد. قبل از شروع مســابقات جام كنفدراسيون ها 
هنگامى كه يواخيم لو، سرمربى تيم آلمان «تيمو ورنر» مهاجم جوان و جوياى نام 
«آر.ب لايپزيــگ» را فراخواند، در بازى ملــى، با واكنش برخى هــواداران مواجه 
شد.گروهى از تماشــاگران گلزن تكنيكى را به خاطر بازى در تيمى كه محبوبيت 
ندارد، مورد خطاب قرارداده و شعارهايى عليه وى سردادند. لوتار ماتيوس، كاپيتان 
اسبق آلمان ها اين رفتار را مورد نكوهش قرارداده است.وى در مصاحبه با اشپورت بيلد 
اظهار داشت:بايد جلوى رفتارها عليه او گرفته شود. مى توانم درك كنم كه هواداران 
تيمى مثل شالكه عليه او شعار بدهند. اما در ديگر ورزشگاه ها و حتى با پيراهن تيم 

ملى، نه. عذر مى خواهم اين گونه رفتار،احمقانه است.

ورزش : در نخســتين روز از مســابقات تكوانــدو قهرمانــى جهان 
مسعودحجى زواره نماينده وزن 74- كيلوگرم تيم ملى ايران به عنوان 
نخستين هوگوپوش ايرانى وارد شياپ چانگ شد. حجى زواره در ابتدا 
حريفانى از جزاير موريس، پاكستان و صربســتان را شكست داد و به 
مرحله يك چهارم نهايى راه يافت. مســعود در چهارمين مبارزه خود 
«عيسى ســيف» از مصر را از پيش رو داشــت. اين رقابت ها در حالى 

پيگيرى شد كه نماينده كشورمان تا پايان راند يك 7 بر 4 از حريف جلو 
بود. در راند دوم مسعود كه يكى از اميدهاى مدال تكواندو كشورمان بود 
با يك ضربه از سوى هوگوپوش مصرى آسيب ديد و راهى بيمارستان 
شد كه كميته برگزارى مسابقات نماينده كشورمان را برنده اين مبارزه 

اعلام كرد.
پس از اينكه مسعود حجى زواره راهى بيمارستان شد، مسئولان كميته 

داوران و فدراسيون جهانى ضربه نماينده مصرى را خطا اعلام كردند و 
مدال برنز به مسعود حجى زواره رسيد. 

حالا اين روزها در شبكه هاى اجتماعى فيلم مبارزه مسعود حجى زواره 
با نماينده مصر دست به دست مى چرخد و شبهات زيادى در مورد اين 
موضوع به وجود آمده است، گويا برخى ها مدعى هستند كه حجى زواره 

مقابل ضربه نماينده مصرى تمارض كرده است.

 مسابقات 
 تكواندوى قهرمانى جهان 
حاشيه هاى 
 برنزحجى زواره



 جامعه/ محمود مصدق 
حفظ و حمایت از حقوق پزشکان و 
بیماران، اعتلای ارزش های اخلاقی 
- اســلامی در امور پزشکی، مشارکت درتعیین 
تعرفه های خدمات پزشکی تنها بخشی از وظایف 

و اهداف سازمان نظام پزشکی ایران است.
ســازمانی که این روزها مشکلات ریز و درشتی 
گریبانش را گرفته است، به طوری که بسیاری 
از پزشکان، دندانپزشکان، دارو سازان، ماماها و 
دیگر گروه های پزشکی نداشتن امنیت شغلی، 
انجام خدمت اجباری و پایین بودن تعرفه های 
پزشــکی را ناشــی از ضعف »نظام پزشــکی« 

می دانند.
با این همه پرســش این است که سازمان نظام 
پزشکی که 200 هزار عضو و نزدیک به 61 سال 
عمر دارد و بزرگ ترین و قدیمی ترین ســازمان 
غیر دولتی در ایران پس از کانون وکلا می باشد 
تا چه اندازه توانسته به وظایفش عمل کند و به 
خواسته ها و مطالبات پزشکان و دیگر گروه های 

پزشکی کشور پاسخ مثبت بدهد. 

 موفقیت نسبی 
رئیس کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس 
شــورای اســلامی در خصوص ارزیابی خود از 
فعالیت ســازمان نظام پزشکی ایران به »قدس« 
می گوید: اینکه نظام پزشــکی ایران وظیفه اش 
را چگونه انجــام داده و تا چه اندازه به اهدافش 
دســت یافته اســت، نیاز به یک تحقیق آماری 
دارد، اما به عنوان فردی که پنج ســال در این 
ســازمان فعالیت کرده ام، معتقدم که موفقیت 
این سازمان در دستیابی به اهدافش نسبی بوده 

است.
علی نوبخت حقیقی با اشــاره به اینکه شورای 
عالی نظام پزشکی می بایستی در بعضی مسائل 
ورود می کــرد اما این کار را نکــرد، می افزاید: 
مثلًا این شــورا طبق قانون می تواند در بعضی 
از زمینه هــا آیین نامه و قانــون وضع کند و به 
یکســری از مســائل موجود در بین گروه های 
پزشکی پایان دهد اما به صراحت ورود نکرده که 
این موضوع چالش هایی در حوزه پزشکی ایجاد 

کرده است.
وی اطلاع رســانی نکردن تخلفات پزشــکی را 
یکی دیگر از نقاط ضعف سازمان نظام پزشکی 
می دانــد و می گوید: بعضی ها به اشــتباه تصور 
می کنند اگر تخلفات پزشکی در غیر از مجلات 
تخصصی پزشکی مطرح شود اعتماد عمومی از 
جامعه پزشکی کم می شود، در نتیجه این بستر 

در حال حاضر کمی مخدوش شــده اســت که 
اصلًا پذیرفته نیست؛ یعنی قضایایی اتفاق افتاده 
که هزاران نفر پاسوز یک یا چند نفر شده اند . 

نوبخت حقیقی مشــارکت پاییــن در انتخابات 
هیئت رئیسه سازمان نظام پزشکی را یکی دیگر 
از ضعف های این ســازمان می داند و می گوید: 
تعداد کسانی که پای صندوق های رأی می روند 
گاهــی بین 10 تا 30 درصد از کل اشــخاصی 
اســت که قابلیت رأی دارند، این در حالی است 
که برای تأثیرگذاری یک صنف مشــارکت عام 
لازم اســت. اگر همه اعضای این ســازمان در 
انتخابات ســازمان شــرکت کنند آن وقت یک 
کانونی درست می شــود که از لحاظ اجتماعی، 
سیاســی قدرت بالایی خواهد داشــت در آن 
صورت بعضی از مسائل و انتظارات این سازمان 
درباره امور مالیاتی، شــهرداری ها، تعرفه ها و ... 

جامه عمل پوشیده می شود .

 سازمانی قوی می خواهیم
وی درباره نقش ســازمان در سیاست گذاری ها 
در حوزه سلامت و درمان می گوید: »تا نگرید ابر 
کی خندد چمن تا نگرید طفل کی نوشد لبن«.

در واقع برای این منظور ابتدا باید سازمانی قوی 
با حضور گسترده اعضا در انتخابات، شکل بگیرد 

تا تصمیم گیران روی آن حساب باز و به نظرات 
مشورتی اش توجه کنند. دوم اینکه خود سازمان 
باید فعال و مصوباتی داشــته باشد.اگر سازمانی 
فعال نباشد قطعاً خیلی از مسئولان سرشان درد 
نمی کند تا برای خودشان قیّم بتراشند؛ بنابراین 
ضعف این ســازمان در ناچیز بودن سهمش در 
سیاست گذاری ها ربطی به قانون ندارد بلکه به 

اجرای قوانین بر می گردد. 
وی در زمینه تغییر مکرر قوانین نظام صنفی که 

به باور بعضی از کارشناسان منجر به ضعف این 
سازمان شده است، می گوید: بازگرداندن برخی 
از اختیارات سلب شده این سازمان به ضرورت 
این امــر و همچنین به هیئت رئیســه جدید 
این ســازمان بر می گردد که چگونه با دولت و 
نماینــدگان مجلس صحبت کنند و بخواهند از 

حقوق این صنف دفاع کنند.

 ماهیت این صنف به خطر افتاده
علی ســیفی عضو جامعه جراحان کشــور هم 
موفقیت سازمان نظام پزشکی ایران در دستیابی 
به اهدافش و پاسخگویی به مطالبات پزشکان را 
نسبی ارزیابی می کند و می گوید: این سازمان با 
توجه به ماهیت کاری پزشکان بر پایه های علمی 
بنا شده است، اما پس از انقلاب اسلامی هر روز 
یک قانون جدید بر آن حاکم و مستولی شده و 
به همین دلیل ماهیت این صنف به خطر افتاده 
اســت؛ البته هنوز به عنوان یک مرجع مطرح 
می باشد و همین که برون سپاری  و مسئولیت ها 
را بــه خود صنف و یا ســازمان نظام پزشــکی 

می دهند خودش یک ارزش است .
وی که ســازمان نظام پزشــکی را ماهیتاً یک 
ســازمان کارا توصیف می کند در پاسخ به این 
پرسش که چرا بعضی مواقع کارایی این سازمان 

نمــود پیدا نمی کند، می گویــد: این موضوع به 
خاطر دخالت هایی اســت که گاهی از ســوی 
دولت های وقــت در آن صورت می گیرد، یعنی 
مصوبات دولت بر این سازمان حاکم می شود در 
حالی که نظام پزشکی باید حرف صنف خود را 

بزند و از حقوق پزشکان و بیماران دفاع کند.
وی با تأکیــد بر اینکه نقــص و ضعف قوانین 
نظام پزشکی سبب بروز مشــکلات در جامعه 
پزشکی شده است می افزاید: این سازمان با تمام 
ضعف هایش هنوز هم به صورت نســبی کارآمد 
اســت، البته اگر اقداماتش را بر اســاس توان و 

داشته هایش بسنجیم.

 سازمان نظام پزشکی موفقیتی نداشته است
رئیس هیئت مدیره انجمــن جراحان عمومی 
ایران اما نگاهی کاملًا متفاوت به ســازمان نظام 
پزشــکی دارد و به قدس می گوید:این سازمان 
هیچ توفیقــی در انجــام وظایف و بــرآوردن 

انتظارات جامعه پزشکی ایران نداشته است. 
بهزاد رحمانی با اشــاره به اینکه تغییر ترکیب 
شورای عالی بیمه سلامت، بازگشت حق تعیین 
تعرفه ها به نظام پزشکی، تأمین امنیت حرفه ای 
پزشکان، تلطیف عنوان قتل غیر عمد در موارد 
فوت ناشــی از اقدامات پزشکی، تعیین اعضای 
کمیســیون های پزشــکی مهم ترین مطالبات 
جامعه پزشکی است که تا کنون بر زمین مانده 
است، می گوید: ســازمان نظام پزشکی ماهیت 
خود را به عنوان یک نهاد صنفی در بین جامعه 
پزشــکی از دست داده است که برای اثبات این 
موضوع حضور بسیار کم اعضا در انتخابات هیئت 

مدیره این سازمان در دور گذشته است.
وی با اشــاره به اینکه بســیاری از مشــکلات 
حوزه پزشــکی در حال ظهور و بروز هســتند، 
می گویــد: دلایل مختلفی برای اینکه چرا نظام 
پزشکی به این حال و روز درآمده وجود دارد که 
مهم ترین آن ها علاوه بر ســختگیری در مرحله 
تعیین صلاحیت ها برای نامــزدی در انتخابات 
هیئت مدیره ســازمان به ترکیب مدیران نظام 
پزشکی بر می گردد. در واقع بسیاری از مدیران 
و مسئولان این سازمان مستخدم و حقوق بگیر 
وزارت بهداشــت و درمان هستند که در موارد 
تقابل منافع حاکمیت با منافع صنف، نمی توانند 
زبان رسا و گویایی داشته باشند و تصمیمات و 
مصوبات وزارت بهداشــت با اعتراض و مقاومت 
چندانی روبه رو نمی شود. در واقع سازمان نظام 
پزشــکی چون از لحاظ ساختاری دچار مشکل 

شده نتوانسته به وظایفش جامه عمل بپوشاند.

بررسی کارکرد صنفی قدیمی ترین سازمان غیر دولتی 

ماهیت سازمان نظام پزشکی زیر سؤال رفته است
پنجشنبه  8  تیر 1396

16  4  شوال 1438 29 ژوئن 2017  سال سی ام  شماره 8434  

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید

هفتمین دوره انتخابات نظام پزشکی 
کشــور 30 تیرماه برگزار می شــود. 
مســایل متعدد حوزه سلامت از یک 
ســوی و مطالبات صنفی پزشــکان از 
ســوی دیگر بر اهمیت ایــن دوره از 
انتخابات افزوده اســت.حال پرسش 
این است که آیا این سازمان 61 ساله 
توانسته است تا امروز به وظایف خود 
عمل کند و به خواسته های پزشکان 
و دیگر گروه های پزشکی کشور پاسخ 

مثبت بدهد؟

خرچنگ های سیاه، کرکس های بنفش
شوهریابی بسیار دشوار شده است. ازدواج سخت و سنگین و پرهزینه 
اســت، طلاق ها به هر ساعت 18 فقره رســیده است. مسکن گران و 
نایاب است. وزیر راه و شهرسازی از میلیون ها مسکن خالی نام می برد 
و مسکن های ارزان را فاجعه می نامد، اما نمی گوید چند میلیون خانه 
به بهای متری از ده میلیون تومان و بالا موجود اســت. اجاره ها بدون 
حساب و کتاب بالا رفته و دیگر کسی خانه و آپارتمان به رهن نمی دهد. 

مردم عادی که نمی توانند آن مسکن ها را بخرند یا اجاره کنند.
اصلاً دولت در مورد تأمین مســکن مسئولیتی ندارد! بتازگی یکی از 
مسئولان مرتبط با مسکن مهر گفته است: بانک مرکزی دیگر برای 
مسکن مهر اعتباری نمی دهد و چند هزار مسکن مهر که قرار بود تمام 

شود و تحویل خریداران گردد، سر در هواست.
مردان جوان بیکارند، کار نیســت، تمام پست ها پر شده است. دولت 
نمی تواند هر سال 5 میلیون دانش آموخته دانشگاه ها را سر کار ببرد. 
براستی اگر این همه پست سازمانی در وزارتخانه ها و سازمان ها موجود 

نیست، چرا دولت یقه بخش خصوصی را رها نمی کند؟
در سال 1358 هشتصد شرکت و کارخانه خصوصی طبق تصمیماتی 
که از مغزهای متفکر سوسیالیست ها می تراوید، ملی یعنی خصوصی 
شدند، بانک ها و بیمه های خصوصی دولتی شدند. بسیاری از برندهای 
بــزرگ طبق افکار خام و ناپخته امثال بنی صــدر کم تجربه و دیگر 
دســت اندرکاران دو آتشه آن زمان دولتی شدند. حتی به کالباس و 
سوسیس سازی آرزومانیان هم که بیچاره ارمنی مهاجر از روسیه به 
انقلاب گراییده سال 1917 به ایران پناهنده شده بود، رحم نکردند و 
محصولی را که به سراسر خاورمیانه صادر می شد، دولتی کردند. آن 
یکی دیگر میکائیلیان را نمی دانم، خصوصی بود دولتی شد یا خیر؟ 

همه را دولتی و تلنبار بودجه دولت کردند.
کتابفروشی های امیرکبیر را مصادره کردند. کفش ملی و چند شرکت 
کفش دیگر را که به شوروی و چکسلواکی و رومانی و مصر کفش صادر 
می کردند و شاید هزار فروشگاه داشتند، ملی کردند. رفتم یک مجلس 
عروسی در جاده قدیم دماوند، کارخانه بزرگ مونتاژ تلویزیون و رادیو 
و ســایر وسایل الکترونیکی بود. دیدم در باشگاه آنجا جشن عروسی 
برگزار است. ده ها تالار غرق سکوت و تاریکی پر از وسایل مونتاژ بود. 
بی انصاف ها ملی کردید، چرا تعطیل کردید؟ هتلی بود در دربند. هتل 
دربند، شهرت جهانی داشت. بیست - سی سال بود داشتند تعمیرش 
می کردند. نام و ابهتی داشت این هتل سلاطین، سفرا، وزرای مختار 
خارجی، هنرمندان، سیاحان در آنجا اقامت می کردند، آن هم متروکه 

شد. نمی دانم راه اندازی شده یا نه؟ دیدید بر سر پلاسکو چه آمد؟
صحبت، صحبــت مــی آورد. در روزنامه های چاپ مشــهد خواندم 
»خرچنگ های ســیاه« را که بــه دختران و زنان تجــاوز می کردند 
بازداشت کرده اند، هر روز باندهای دیگری از متجاوزان کشف می شود. 
کرکس و روباه و کفتار و گرگ و شاید در آینده مارهای خط و خالی 

و سوسمارهای رنگارنگ و روباه های مشنگ و گرازهای خاکستری.
خانم ها چرا سوار هر خودرویی می شوید؟ چرا هر کس جلوی پایتان 
ترمز می زند تشریف فرما می شوید داخل خودرو، دیگر مشهد تاکسی 
ندارد؟ مگر مشهد تاکسی سرویس ندارد؟ مگر مشهد مترو ندارد؟ مگر 

مشهد اتوبوس و مینی بوس ندارد؟
بنده با این سن و سال و هیکل درشت وقتی بدون خودرو باشم، سوار 
هر خودرو شخصی نمی شوم و احتیاط می کنم، شاید سرنشینان به 
کیف بزرگ دستی پر از کاغذ و مدرک تاریخی من چشم طمع دوخته 

آن را پر از اسکناس و چک پول بدانند و بلایی سرم بیاورند!
راستی شما با چه جرئت، با اتکا به چه نفسی سوار هر خودرو می شوید؟ 
خودم دیده ام چطوری سوار می شوند! خانمی که خرچنگ های سفید 
)این یکی غیر از آن باند خرچنگ ســیاه است( او را ربوده و مرتکب 
جسارت به ایشان شــده اند، به رئیس پلیس آگاهی خراسان رضوی 
می گوید: در فضای مجازی آشــنا و کنجکاو شدم بروم ببینم آخرش 

چه می شود؟ آخرش این شد که دیدید و به سرشان آمد.
ازدواج امر پسندیده ای است، اما ازدواجی که از فضای مجازی آغاز شود 
و با کنجکاوی که آخرش چه می شود، به جاده چناران منتهی می شود.

خانم جان نرو، این خانم همه حرف ها و واقعیات را نمی گوید. می شود 
یک جوان دیوسیرت تلفن آدم را همین طور هر کی هر کی به دست 
آورد و با دختر خانم قرار بگذارد؟ قرار بگذارد، چرا رفتی؟ چرا ســوار 
اتومبیلش شدی؟ در گذشته ها متجاوز را وادار به ازدواج با دختر فریب 
خورده می کردند، اکنون اعدام می کنند. اعدام هم که بکنند برای آن 
دختر چه ثمری دارد، زیرا زندگی اش نابود شــده است. ماده قانون را 
عوض و تکلیف و مجبور بــه ازدواج کنید. این روزها زندگی آن قدر 

سخت است که طرف روزی هزار بار اعدام می شود.

سخنگوی ستاد مبارزه با موادمخدر خبر داد
وجود 40 تا 50 هزار معتاد متجاهر در کشور 

فارس: سخنگوی ســتاد مبارزه با مواد مخدر گفت:  شمار معتادان 
متجاهــر در تهران حدود 12 تــا 15 هزار از انــواع مختلف کارگر، 
بی خانمان، اتباع خارجی، فاقد سکونت، دارای اختلال مزمن روانی و 
کودکان خیابانی بدون سرپناه و در سراسر کشور بین 40 تا 50 هزار 
نفر است.پرویز افشار گفت: 35 درصد آن چیزی که در سطح خیابان 
می بینیم معتاد متجاهر نیســتند، بخصوص اینکه در تهران مصداق 
بیشتری دارد؛ زیرا شمار زیادی از آن ها از لحاظ شکل و ظاهر شبیه 
معتادان متجاهر خیابانی هســتند. این در حالی است که بسیاری از 
سازمان ها، دستگاه ها و نهادها به عنوان متولی جمع آوری  و برخورد با 
معتادان متجاهر وظایفی را برعهده دارند و باید در زمینه ساماندهی 

آن ها فعالیت کنند تا مردم این گونه مصادیق را در خیابان ها نبینند.

یادداشت های ساعت 25

خبر

گروه جامعه - محمود صدقی: »شــماره تلفن و آدرس را در 
دفترچه نوشته ام، برای تکمیل روند درمانی ات به مطبم مراجعه 
کنیــد.« نظیر چنین جملاتی را ایــن روزها خیلی از بیماران و 
خانواده های آن ها از برخی از پزشکان در بیمارستان های دولتی 

می شنوند. 
یکی دو روز گذشــته خبر و فیلمی بــر روی خروجی یکی از 
خبرگزاری ها منتشر که نشــان می داد پزشک متخصص یک 
بیمارســتان دولتی در کرج زن میانسالی را که از بیماری کبد 
چــرب رنج می برد در حالی که همچنان دچــار تب و لرز بوده 
اســت، مرخص می کند و با نوشتن شماره تلفن و نشانی مطب 
خود از وی می خواهد برای ادامه درمان به مطبش مراجعه کند. 

  این مریض را به خاطر نمی آورم اما...
این پزشک در گفت و گو با »قدس« ترخیص بیمار بدحال را کاملًا 
تکذیب کرد اما موضوع ارجاع بیماران به مطب خصوصی اش را 
پذیرفت و گفت: من روزی حدود 60 بیمار را معاینه می کنم و 
یادم نمی آید چنین مریضی داشته باشم؛اما به طور حتم مریض 

بدحال و کسی که در تب می سوزد را مرخص نمی کنم .
وی با اذعان به این که از همه بیمارانش می خواهد برای تکمیل 
درمان شان پس از دو هفته به مطبش مراجعه کنند، درباره علت 
چنین درخواستی می گوید :من برای اطمینان از عدم عود کردن 
بیماری آزمایشاتی می نویسم و از آنجا که در درمانگاه بیمارستان 
فعال نیســتم از بیمارانم می خواهم تا پس از دو هفته به مطب 

خصوصی ام بیایند. 
این اظهارات درحالیســت که ارجاع بیماران از بیمارستان های 
دولتــی به کلینیک ها و مطب های خصوصــی از لحاظ قانونی 
تخلف محسوب می شود و دستگاه های متولی یعنی سازمان نظام 
پزشکی و وزارت بهداشت و درمان باید با متخلف برخورد کنند.

  کار غیر اخلاقی و تخلف
حسینعلی شهریاری عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی در این خصوص به قدس می گوید:ارجاع بیماران 
به مطب های خصوصی نه تنها غیر اخلاقی بلکه یک تخلف قانونی 
به شــمار می آید که اداره نظارت بر درمان دانشــگاه های علوم 

پزشکی و سازمان نظام پزشکی می توانند با این موضوع برخورد 
قانونی کنند.وی با اشــاره به این که اکثر بیمارانی که به مراکز 
 درمانی دولتی مراجعه می کنند از لحاظ مالی ضعیف هســتند،

می افزاید:بنابراین ارجاع این بیماران به مطب های خصوصی دور 
از جوانمردی و مروت است .

وی می افزایــد: ارجاع بیماران بــه مطب های خصوصی موجب 
می شود بعضی از بیماران پیگیر روند درمان شان نشوند و یا برای 

تأمین هزینه مجبور شوند زیر قرض بروند.
وی ادعــای بعضی از پزشــکان مبنی بر این کــه در درمانگاه 
بیمارستان فعال نیســتند و به همین دلیل بیماران خود را به 
مطب شــان ارجاع می دهند را رد می کند و می گوید:اینها بهانه 
است چون پزشکی که در بیمارســتان دولتی فعالیت دارد در 
درمانگاه بیمارستان هم کار می کند. یعنی نشستن در درمانگاه و 
ویزیت بیماران بخشی از کار موظفی پزشکان است.در واقع آنان 
اول باید در درمانگاه بیماران را ویزیت کنند بعد اگر تشــخیص 

دادند بیماران را بستری کنند .

  چگونگی برخورد با متخلفان
شهریاری درباره ارزیابی اش از چگونگی برخورد وزارت بهداشت 
و سازمان نظام پزشکی با تخلف یاد شده می گوید: دستگاه های 
متولی ابتدا به صورت شــفاهی و کتبی به پزشکانی که اقدام به 
ارجاع بیماران به مطب های خصوصی می کنند تذکر می دهند و 

بعد در صورت تداوم تخلف برخوردهای شدیدتری می کند. البته 
این موضوع هم تا حدی بســتگی به پیگیری های خود بیماران 

دارد. 
عباســعلی پوربافرانی؛ عضو دیگر کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس نیز می گوید: گاهی ارجاع بیماران به دلیل نبود امکانات 
کافی در بیمارســتان های دولتی اســت که امری گریز ناپذیر 
می باشد و اشکالی ندارد اما بعضی وقت ها این اتفاق با انگیزه های 
مالی انجام می شــود که اصلاً پذیرفته نیست و چنین اقدامی از 
لحاظ قانونی تخلف محسوب می شود. وی ادامه می دهد: معنی 
ندارد بیماری که در بیمارســتان پذیرش می شود به مطب های 

خصوصی ارجاع شود مگر به دلیل نبودامکانات پزشکی. 

قدس از تخلف آشکار برخی پزشکان گزارش می دهد

ویزیت در بیمارستان های دولتی،  درمان در مطب خصوصی

 رئیس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی و هوایی:  به گزارش یورونیوز:  نایب رئیس کمیسیون قضایی مجلس عنوان کرد  رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران: 

15 درصد دهه شصتی ها ازدواج 
نمی کنند

چرایی محدودیت واگذاری 
کودکان به دختران مجرد

احتمال موافقت دیوان عالی آمریکا 
با فروش آثار باستانی ایران 

ما »مافیای روادید«
 نیستیم

مهر: رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران گفت: پیش بینی 
می شود در نسلی که حدود سال 1360 به دنیا آمده اند، آمار 
کســانی که ازدواج نمی کنند به حدود 15 درصد افزایش 

یابد.
محمدجلال عباسی شــوازی با بیان این مطلب افزود: بر 
اســاس مطالعه ای که بتازگی انجام داده ایــم، افراد بدون 
فرزند، در گذشــته در حدود 4 درصــد بوده اند که از این 
رقم، 3 درصــد به نازایی طبیعی و یک درصد نیز به افراد 
ازدواج نکرده مربوط بوده است؛ اما در سال های اخیر، سهم 
مربوط به افراد هرگز ازدواج نکرده به حدود 6 درصد و سهم 
مربوط به نازایی طبیعی نیز به 4 درصد رســیده است. از 
این رو، در حال حاضر حدود 10 درصد زنان نســل 1350 
که فرزندآوری آن ها تکمیل شده است بدون فرزند هستند 
که در بین آن ها، روند افزایشی سهم ازدواج نکرده ها مهم 

است. 
همچنین پیش بینی می شود در نسلی که در حدود سال 
1360 به دنیا آمده اند، آمار کسانی که ازدواج نمی کنند به 

حدود 15 درصد افزایش یابد.

خانه ملت: نایب رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس 
تأکید دارد محدودیت واگذاری کودکان به دختران مجرد به 

دلیل مسائل تربیتی و احتمال ازدواج آن ها طبیعی است.
محمد کاظمی گفت: شــمار کم کودکانی که بتوان آن ها 
را به متقاضیان فرزندخواندگی واگذار کرد، ســبب شــده 
نســبت متقاضیان به کودکان بیشتر باشد، در صورتی که 
اگرمتقاضیان از شــرایط اولیــه فرزند خواندگی برخوردار 

باشند، این اقدام سریع انجام می شود.
وی افزود: امین موقت همانند ولی طفل باید به تربیت طفل 
در مــدت معین بپردازد و پــس از آن وی را به خانواده یا 
بهزیستی برگرداند، اما متأسفانه خانواده ها کمتر فرزندان را 
به شکل موقت می پذیرند، زیرا مسائل عاطفی و احساسی 
در میان اســت.کاظمی با بیان اینکه بیشــتر متقاضیان 
فرزندخواندگی خواهان پذیرش همیشگی کودکان هستند، 
تصریح کرد: پذیرش یک فرزند توســط یک دختر مجرد 
بسیار سخت است، زیرا ازدواج این خانم در آینده و سازش 
همسر آتی وی با این طفل و مسائل تربیتی محدودیت در 

واگذاری را ایجاب می کند.

تسنیم: دیــوان عالی آمریکا با بررســی پرونده پرداخت 
غرامت به قربانیان آمریکایی انفجار در سرزمین اشغالی از 

محل فروش آثار باستانی ایران موافقت کرد.
به گزارش یورونیوز، دیوان عالی آمریکا بتازگی با بررســی 
پرونده پرداخت غرامت به قربانیان آمریکایی انفجار 1997 
بیت المقدس از محل فروش آثار باســتانی ایران موافقت 
کرد. قرار اســت این دادگاه در جلسه سالانه خود که ماه 
اکتبر برگزار می شود، تصمیم نهایی خود را درباره اینکه آیا 
قربانیــان این حادثه می توانند از محل فروش اموال و آثار 
باستانی ایرانی 71 میلیون و 500 هزار دلار غرامت دریافت 

کنند یا خیر، اعلام کند.
از جمله این آثار و اشــیا می توان به کوزه ، زیور آلات و دو 
لوح خشتی ایران متعلق به دوره هخامنشی و عیلامیان که 
در حال حاضر در اختیار دو موزه در ایالت شیکاگوی آمریکا 

قرار دارند، اشاره کرد.
سال گذشته دادگاه تجدید نظر شیکاگو به نفع دولت ایران 
رأی داد و از فروش آثار باستانی جلوگیری کرد، اما اکنون 

شاکیان پرونده خواستار تجدید نظر شده اند.

ایســنا: رئیس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی و 
هوایــی ایران گفــت: دپو کردن »نوبــت مصاحبه روادید« 
در آژانس های مســافرتی، کذب و نوعی سیاه نمایی است.

محمدحسن کرمانی با رد تخلفات مربوط به روادید که به 
آژانس های مسافرتی به عنوان »دپوکنندگان نوبت مصاحبه 
در ســفارتخانه ها« نسبت داده شــده، گفت: صدور روادید 
طبق مصوبه دولت و بند »ب« یکی از وظایف تعریف شــده 
دفاتر خدمات مسافرتی است و آژانس ها طبق وظیفه قانونی 
خود خدمات مربوط به روادید را ارائه می دهند و منطقی و 
قانونی نیست گناه یک نفر به پای همه نوشته شود.او توضیح 
داد: خدمتی کــه آژانس ها در بخش روادید ارائه می دهند، 
اغلب از توان و آگاهی متقاضی خارج است و اگر مشکلاتی 
پیش می آید، به خاطر حجم بالای تقاضاست.او تأکید کرد: 
ارائه خدمت از سوی معدود آژانس ها به معنای دپو کردن 
نوبت مصاحبه روادید نیست و مطالبی  که در این باره گفته 
می شود، سیاه نمایی و کذب است.وی گفت: اگر مردم نگران 
حواشی روادید هســتند طبق ماده 221 بخش معاملاتِ 

قانون مدنی، با ارائه کننده آن خدمت، قرارداد ببندند.

*خسرو معتضد
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